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FD-102 (6-8-57) : FEDERAL BUREAU OF INVEST..AT «
- ~ INTERVIEW REPQRT

May 20, 1958

Mr. VAL C., ZIMMER eadvised that regarding the
apprehension of KATHRYN THORNE KELLY and ORA L. SHANNON
he had no connection with this matter whatsoever.  ZIMMER
advised that his portion of instant case did not deal ==
directly with the KELLYs or the SHANNONs; however, he - -
.did eppear at the trial of these individuals upon the basis
of a Bubpoena. Mr. ZIMMER furnished the following informa-
tion concerning his knowledge of the trial of KATHRYN THORNE
KELLY and ORA L, SHANNON: o

Mr. ZIMMER stated that he had no knowledge of
any interrogation of the defense attorneys concerning
their source ‘of fees prior to, subsequent or during the
trial. :

. ﬁr. 2IMMER advised that he had no knowledge of the
defense attorneys being threatened with criminal prosecution
during any interrogations.

He advised that he had no knowledge of any false
testimony used in the prosecution of ORA L., SHANNON or
KATHRYN THORNE KELLY.

—_— Regarding the atmosphere and demeanor of the

o trial coux't;‘,1 Mr. ZIMMER advised that he would not consider

e this to be "circus like". He stated that he did not recall

S seeing “"dozens and dozens" of FBI Agents in the courtroom

)-Fk%a and knew only of the presence of Agents concerned with instant
: matter, whose presence was necessary to the trial,

. 'Mr. ZIMMER advised that he did recall seeing movie
cameras in the courtroom, however could not recall how many.

He stated that he knew of no knowledge of any

advance publicity given out by the FBI which resulted in the
streets being roped off.

VAL C. ZIMMER LA 7-19

[nterview with Fﬂ&ée
o 5/19/58 !! !esunHO. !a!!!o!!!al Dictated 5/20/58
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Regarding 40 armed FBI men with shotguns and
machine guns surrounding the courthouse, Mr. ZIMMER
advised that he has no knowledge 6f any FBI Agents guarding

. the exteriore of any buildings 1n connection with the trial ,

‘-‘ that he ‘recalled that KIRKPATRICK did occaaionally sit at
- :‘the counsel table during the trisl of this matter, . He =~
..... " stated he had no Knowledge of the extent, if any; of S S
_ KIRKPATRICK'B participation 1n the trial with the govern- R
‘1-§ ment attorneys. ,r3 co

Fe T . He advised that he had no knowledge of how many
. e Agents were present when ORA L, SHANNON was arrested. He

T stated he had no knowledge of any Agent advising ORA SHANNON
he would "shoot her guts out' ) -

. JRie He stated that he could furnish no infonmation
‘to refute the allegation that SHANNON was told her children
would .be taken away from her or whether she was allowed to
" see an attorney until after her confession was made. He
g stated he had no information concerning the allegation that
=55 | SHANNON was_refused food and drink until she signed a con-
fession.

He advised that he could not refute the allegation
- " that dePeénge attorneys were told by Agents that all conversa-
e « . tions with the clients would be monitored and no confidential
' conferences would be permitted./‘, - ey
: He advised that he had no kngwledge of KATHRYN
KELLY's allegation that’she was allowed to confer with her
defense attorney for only ten minutes, . o

[T
A
'P

Concerning the allegation that there were two to
three hundred FBI Agents in the courtroom and corridors

of the Post Office Building in Oklahoma City during the

trial of KATHRYN KELLY, ZIMMER advised that he is certain .
. there were not this number present. . He stated that he felt
-~ the court records vould reflect the exact number of Agents
‘present, vhich number was comprised of those under subpoena
~..w_ _...-plus the Agents from the Oklahoma City Office assigned to the
Poen *5 matter by the Special Agent 1n Charge at Oklahoma 01ty.__:_v

..--'.-z B T U G P e .‘.';. ".’-. - ..',,_- i ‘_‘ :_1.2‘ ,‘_ﬂ'_' E TN
EE T A
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He stated that he had no knowledge of persons
ettempting to strike EKATHRYN KELLY while being takenlw~"
to court and that.guarding Agents made no erfort to R
protect her. o i "

2 K He”stated'that he has no’ knovledge concerning
“the allegation that GEORGE KELLY was struck over'the head
by a Texas Ranger while en route. to court. TLAT

e r... .
-

" ZIMMER advised that he has no knowledge concerning T
. the testimony of ILUTHER WILLIAM ARNOLD being perJured.' :

oot . Ee stated he has no knowledbe concerning any g
- T reward pald LUTHER WILLIAM ARNOLD after testifying.- He - - .
Erg . advised that he does not know the present whereabouts of = = . :
LUTHER ARNOLD, FLOSSIE MAE ARNOLD or GERALENE ARNOLD, -

- He stated that he has no knowledge that ARNOLD
was kept in good hotels, furnished good clothing and later
assisted in preparing articles for periodicals concerning
hie part in the capture of GEORGE and YATHRYN KELLY."

He stated that he has no knowledge of any efforts
being made to prevent KATHRYN KELLY from receiving a fair
trial, . ) _c‘_ :

- He advieed that he can furnish no 1nfonnation :
concerning the arrest of KATHRYN and GEORGE KELLY at Memphis,
Tennessee, as he was not present at this acene._ ’

A : He advised that he has no knowledge concerning -
v how long KATHRYN KELLY was held in Jail at Memphis, Tennessee
1 "7 or what qnestioning of her by the FBI took place. '

: Mr. ZIMMER stated he had no knowledge concerning
KATHRYN KELLY being refused an attorney until arter she S
i confessed.}v., o, . S S S _ N T S

s

.1A'“ ":4 '. i ,.‘ ‘e “__ Ve

QE‘??A He stated that he hed no knowledge orthow mamy ,jl
; ¥BI Agents accompanied KATHRYN and GEORGE KELLY to 0klahoma -
f _ City from Memphis or that. any of these Agenta cursed or , '"';¥'l

threatened the KELLYB. -

He stated that he had no knowledge that KATHRYN
KELLY was advised while en route to Oklahoma City that the

[,
!
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Attorney General was personally prosecuting the case and
that efforts would be nede to see that she "got the chair".

3, 41_....\..- SN PR NS w-w«" AN eie R

A TN ‘He ‘stated he had ho. knowledge ‘that KATHRYN KELLY' e
: R as told ‘ORA SHANNON ‘would receive no. consideration unless;
KELLY admitted a~1ong‘list of unsolved crimes.w: :

: ¥ ; W it ore i
‘” He gdvﬁsed that he has no knoxledge that guards-gw B
“Were placed in front of the open cell of KATHRYN KELLY L T
with machine guns in their laps. He stated he has no = .~ . o
knowledge that stronger 1ight bulbs were placed in her
- cell or that KATHRYN KELLY was told that if she did not
confess steps would be taken to make her confinement
hard, rigorous and difficult. ,

\--

""tl'

A - He stated that he could furnish no inrormation ' E
. concerning press releases given by the FBI, guard assign-. te
‘ments or how many men were used or any information concerning ‘

" where a cgpy of the transcript ‘of the KATHRYN KELLY trial could
be locate oo L




'Zﬁ?".;“t_:ﬁf;l‘.m ':‘-‘l':“i.:. T "ﬂrgii

/rrnnulo romsd m.‘;

I

’ Oﬁice MemoMndum e UNITED STATES GO\.;ERNMENT

0 DIRECTOR, FBI (7-115) DATE: 5/21/58

FROM : V}(@sac; LOS ANGELES (7-19)
: v

SUBJECT: GEORGE KELLY BARNES, was.; ET AL
CHARLES F, URSCHEL - VICTIM
KIDNAPING

A!D 00: Oklahoma City

Enclosed herewith are 3 copies each of the report
A of SA (N i:tcd as above at Los Angeles for the
. Bureau and Oklahoma City.

REFERENCES

Oklahoma City letter to Bureau 4/29/58
Bureau airtel to Oklahoma City 5/6/58
Oklahoma City airtel to Bureau 5/6/58
Dallas airtel to Bureau 5/10/58

Dallas airtel to Los Angeles 5/14/58
Kansas City airtel to Los Angeles 5/15/58

Los Angeles by State teletype to San Francisco
5/20/58, requested that the master death records at
Sacramento, California, be checked in an attempt to confimm
the reported death of LUTHER WILLIAM ARNOLD, wa,, Jess
Akers, near Long Beach, California, about 1944, _

The community of Yermo, California, 1is a remote
desert area and investigation is still pending there to
, £to find a trace of relatives of FLOSSIE MAE ARNOLD
‘1S .

).—"?’- . LEAD
; ‘l{ —
‘« LOS ANGELES OFFICE
c{ﬁga'
o0
7, '&‘S@’O ¢ At Los Angeles, California y
S " *"W111 report the results of attempt to find a trace }Jbg
of relatives of FLOSSIE MAE ARNOLD nee HEIMS at Yermo. C

o it VO

~ }
{ 2--Bureau (Encls.-3) . gL e
2- Oklahoma City (7—6)(Encls.-3$£c 8 J- iii— ) 7/ 1.//;;. -

2- Los Angeles
24 "HLY 26 1958
i

X s 2
520N 3 1956 x@y "
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Reporting Office | offsice of origin .| Date . Investigative Period
ATLANTA - |OKLAHOMA CITY 5/23/58 5/1z/58
TITLE OF CASE Report asde by Typed 1§
? ] b7(’/
GEORGE KELLY was,; CHARACTER OF CASE
ET AL

CHARLES F. URSCHEL - VICTIM
KIDNAPING

)

Synopsis:

Former Special Agent W, A, RORER interviewed and furnished
informat ion requested by USA, Western District of Oklahoma. -

' - RUC -
< DETAILS:
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FD-302 (6-8-57) " EDERAL BUREAU OF INVESTIGA:1IC
INTERVIEW REPORT

5/23/58

s W. A. RORER
_as 8 Special

advised he was employed
reau of Investigation from
He stated that during -
..* -September e was 8ssigned as Special Agent . in Charge Coeltr
’ of the B!rm!ngham Orf!ce at B!rm!ngham, Alabam. -'{“-._-?
A "llr. RQ‘(ER tdvlud he was in charge of . ofticcru and DL
FBI Agent: who cenducted s rei{d which resulted in the arrest
of GEORGE “MACHINE GUN™ KELLY BARNES and KATHRYN KELLY at
Memphis, Tennessee, on September 26, 1933. He ststed that
he did not participate in the arrest of ORA L. SHANNONW, ‘

Mr, RCBER furnished the following lnformt lom

- 1 Ne hac no kncwledgc when the attorneys for the
defense were questioned concerning any source of thelir fees,
He sdvised that he had no conversation with the defense
attorneys cmployed by SHRNNON or KATHRYN THORNE KELLY.

: 2. 'He has no knowledge concerning interviews with
defense attorneys i{n this matter,

3. He has no knowledge of any false testimony used
in the prosecutien of cither ORA L. SHANNON or KATHRYN THORNE KELLY.

4. He stated thet during the trial of SHANNON and
KELLY the coeurt room was eorderly at all times and there were
less than twelve sgents who were ulled as vltnesaes and appeared
in the court room, -

5. He advised there were news reporters present at
the trlﬂ. of SHANNON and KELLY, however, he stated he could not
recall eny newsreel cameras or press photographers ln the court
roem at any tine, A

‘ - b He sdvised that he could not rccau eny tgcm
B belng roped off during the trhl. -

7. RORER atatcd ‘there verc leu than tvelvc agento .
T e L. ;

lntef.vi'e;vAwi?‘h W. A. RORER e - File # . AT 7-22
5/12/58 \ Albany, Georgla Dictateds 5/22/58
a

by Special Agent .= A\l b?&

Property of FB1 - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the -
agency to which loaned.
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at the trial of SHANNON and KELLY, therefore, there could not

. have been forty agents in the vicinity of the eourt houee. .
%"”*$'8. He stated he has no recollection that Mr. E. E. ,

KIRKPATRICK assisted Government prosecutors in selecting & jury

or that KIRKPATRICK sat at the counsel table with Government
prosecutors. L

9. Mr. RORER stated he was not present whenORA L,
SHANNON was arrested and has no 1nformation concerning the
arrest. _

" 10, ' He stated he was not present when ORA L. SHANNON
was 1nterv1ewed in the Dallas County Jail,

11._ He stated he has no information concerning any
eonversations with Defense Attorneys as he was never present
when any conversation was held with attorneys and he had no
conversation with any of the Defense Attorneys.

12, RORER stated that KATHRYN THORNE KELLY did not
request an attorney when arrested and incarcerated at Memphis,
Tennessee, and had no attorney until her arrival at Dklahoma
City. He further stated that at no time during the period of
time that KELLY was in Jjail after her arrest in Memphis until
‘her transportation to Oklashoma City did KELLY request an
attorney although she had opportunity to request counsel at any
tinme,

13. RORER stated there was not more than twelve
FBI Agents present at the trial of KATHRN KELLY and, therefore,
there could not have 200 or 300 FBI Agents in the court room
and corridors of the Post Office Building in Oklahoma City
during the trial. He further added that there were less than
400 agents in the Federal Bureau of Investigation at the time
: of the trial of KELLY and it would have been 1mpossible for that

- many agents to be in Oklahoma City. -

i 1%. RORER stated there 1s no beais to the allegation
that people attempted to strike KATHRYN KELLY when she was teaken
into court in Oklahoma City.

15. He advised he has no knowledge that anyone ever

struck GEORGE KELLY as he was not present when GEORGE KELLY was
transferred to or from court.

-3 -
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16. RORER stated he has no knowledge of the testimony
given by LUTHER WILLIAM ABNOLD

S 17.. ne stated he has no knowledge that ARNOLD was
ever paid any reward or any other money and he has no knowledge

of the whereabouts of LUTHER W. ARNOLD, FLOSSIE MAE Annonn,,;;;f”

or GERALDENE ARNOLD, - :
" 18, RORER stated he has no knowledge where ARNOLD =~

: stayed during the trial or any relationship the Government may

have had with ARNOLD,
19. RORER advised that to the best of his knowledge

SHANNON and KELLY recelved a Jjust and fair trial and he has no

nowledge of any 1irregularities in their trial,

20. RORER stated that he, former Agent
Memphils Detectives and were the
persons who actually arrested KATHRYN and GEORGE KELLY in Memphis,
Tennessee, He stated that former Agent B, F., FITZSIMMONS remained
outside the bullding in which the arrests were made and that two
or three officers of the Memphls Police Department were with
FITZSIMMONS, He stated he cannot recall the identities of these
officers and he stated that there were no other officers involved
in these arrests nor were there other officers present.

: 21. RORER stated that KATHRYN T. KELLY was held in _
Jail 1n Memphis for & period of a week or ten days before being -
transferred to Oklahoma City and during that period of time she
was interviewed several times. He stated he cannot recall the
exact number of times, however, it 1s possible that she was
interviewed dally. He stated he recalls there were specific
instructions, which he issued, that KELLY was not to be inter-
viewed before 8:30 AM or after 7:00 PM without his instructions
and tothe best of his knowledge she was never interviewed except
between these hours. He further added that an Agent remained
at the Jail during the night hours during the time that KELLY
remained in Jail in Memphis should she request to talk with
any Agent, however, she made no such request to his knowledge.

22. He advised that KELLY made no reqnest for counsel

Swhile incarcerated in Memphis. Tennessee..

i Al BIC
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23. RORER stated that he personally acted as an
escort to KATHRYN KELLY from Memphlis to Oklahoma City and .
that former Inspéctor JOHNNY KEITH acted as an escort to

- GEORGE KELLY, He stated there were two or three other Agenfs

who accompanied them on the plane, however, he cannot recall .
their identities. He added that the plane on which they -
travelled would not carry more than & dozen passengers to - '
the best of his recollection and, therefore, there could not
have been 50 ¥BI Agents present during the transfer of the
KELLYs from Memphis t0 Oklahoma City. He stated he cannot
recall the type plane in which they made the trip, however,
he has a photograph of the plane showing the KELLYs boarding
the plane and the type of plane and its capacity can dbe “
easily 1dentir1ed. :

RORER further stated that KATHRYN KELLY was not

2h He stated that he cannot recall that KATHRYN

KELLY even had knowledge at the time of her transportation from
Memphis to Oizlahoma City that the Attorney General was personally
prosecuting the case. He stated that to the best of his re-
collection the prosecuting attorney for the Government was not
identified until after reaching Oklahoma City. He added that
at no time was KATHRYN KELLY advised that anyone was going to-

meke an effort to Bee she got the "chair".

- 25. RORER stated there 1is no baslis for the allegation

that XATHRYN KELLY was told she had to admit to a2 long list of
unsolved crimes or ORA SHANNON would receive no consideration.

26. RORER stated he has no knowledge that guards sat
in front of the cell of KATHRYN KELLY during the time of her
incarceration in Memphlis. He etated to his knowledge there
were no machine guns in either Memphls or Oklahoma City. He

~ stated that the light bulbs in the cell of KATHRYN KELLY were

the same intensity of bulbs used throughout the jail in Memphis

. and she received the same treatment as other inmates in the =
" jail at Memphis. He stated that there is absolutely no basis -

to the allegation that KELLY was told if she did not confess,

" steps would be taken to make her confinement hard, rigorous,

and difficult.
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‘ ' 27. RORER stated that he made all press releases
in Memphis and handled some of the press releasea made 1n
Oklahoma City. ;;-4‘ :

Lo He stated that in Memphis an FBI Agent remained at
the Jail at all times the KELLYs were incarcerated. He -~ -
stated the Agents remained in the jail should the KELLYs
request to speak with an Agent, however, the Agents were not
wET? acting a8 guards and the KELLYs were handled under the same

R rules and regulations as were other inmates of the Jjall, He
s continued that the KELLYs were not intervliewed between the

hours after 7:00 PM or before 8:30 AM at his instructions and
to his knowledge the KELLYs never requested to talk with an

Agent at any time during these hours. :

: RORER stated he has no knowledge how many guards were
— employed at the jail in Memphis as the operation of the Jail
was not within his scope of authority.

He further advised that he has no knowledge where
any transcript of testimony 1n the KATHRYN THORNE KELLY trial
can be located.

—_ - RUC -
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Reperting Office . Office of Origin

OKLAHOMA CITY OKLAHOMA CITY | 5/22/58 |3720,54-28,3

1:4/1-4

-11
,28- 0;5’/1,2, ’

TITLE OF CASE /) _ Repcrt made by . i-ilﬁ,19—2IV58 Typed Brt
GEORGE KELLY BARNES, Was., ET AL; CHARACTER OF CASE £f7 A
CHARLES F. URSCHEL fAVICTIM.“”A' ) '

IR | ~ KIDNAPING . S

ALY K-
it [

’
Synopsis: Ve

KATHRYN THORNE KELLY and her mother, ORA L. SHANNON, presently serving
1ife sentences in Federal Reformatory for Women at Alderson, W. Va.,
have filed motions to vacate the sentences. Numerous allegations made
sgainst various individuals, but it is specifically alleged that
perjured testimony was used by Government, knowingly, to secure con-
victions. Transcript of testimony in trial of KATHRYN THORNE KELLY .
not located. JAMES B. KEENAN, former Assistant Attorney. General,.
who essisted in the trial of case, died 12/8/54 in Ashboro, North

Carolina. LUTHER W, ARNOLD, Government witness who allegedly perjured’
himself, reported to have dled in 1944, Efforts being made to confirm.
USDJ EDGAR S. VAUGHT, who tried case, HERBERT K. HYDE, USA who presente

Government's case, and defense counsel for KATHRYN KELLY, Mr. JAMES
H. MATHERS, deny allegations. Handwriting expert who testified in
ORA L. SHANNON trial available but in failing health. Efforts being
made to locate transcript through other defense counsel. Invesgiga—
tion being conducted to interview agent personnel who participated
in the investigation and trial of case. /f /
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DETAILS:
- In cconnection with this case, ORA L, SHANNON was -arrested

- found guilty on September 30, 1933, at Oklahoma City, Oklahoma.-

. ., at Memphis, Tennessee, on September 26, 1933, and was found guilty
. ..on October 12, 1933,-at Oklahoma City, Oklahoma. Both women were

pation in the kidnaping of CHARLES F, URSCHEL and both were
sentenced to life imprisonment. Both are incarcerated in the
Federal Rerormatory for Women at Alderson, West Virginia.

 On March 19, 1958, Attorney JAMES J. LAUGHLIN, of

' Washington, D, C., filed motions in behalf of ORA L., SHANNON

and KATHRYN THORNE KELLY to have their sentences vacated., _The -
motions were filed in U, S. District Court at Oklahoma City, . -
‘Oklahoma. : On April 18, 1958 motions were filed in forma pauperis
requesting the Court to pay their transportation to Oklahoma City
O if he deemed their presence necessary at the hearing. _ _ ,
© -+ - The hearins'was gset for 9:30 a.m., June 9, 1958 ‘at”
Oklahoma City, Oklahoma.

ff;at her farmhome near Paradise, Texas, on August 12, 1933, and wasl,~:-:'

' KATHRYN THORNE KELLY, the,daughter of.ORA L. SHANNON, was arrestedu;ai"

tried by U, S. District ‘Judge EDGAR S, VAUGHT for their partici- .~

A review of the affidavits filed by ORA SHANNON and - ... ... ...

KATHRYN KELLY reflect the allegations in both are similar and
relate to (1) the handling of the trial by the Judge, (2) E. E

ﬂ% KIRKPATRICK, (3) J. B. KEENAN, and (4) FB ) .
:)f? ! With ‘respect to the handling of the Court by the Judge, L
gﬁ?* they allege newsreels, cameras, and a "Roman Holiday" atmosphere

prevalled. With respect to E. E, KIRKPATRICK, they claimed he
sat at the trisl table and assisted in the selection of the jury.
With respect to J. B. KEENAN, they claimed that he threatened
witnesses for the defense in the persons of BAILEY and GEORGE
KELLY BARNES and that he used perjured testimony, knowing 1t to .
be false. .

: ~xﬁs@é?f" w1th reSpect to the FBI, they complained about the :
; <7 armed Agents, varying in number from 30 to 300, who caused .
"~ their arrest, acted as guards to snd from the trial, and Were: il s
- . present in the courtroom. They claimed they were denied the -
" right of counsel and the signed statements or admissions made :
""were under coerclon. ORA SHANNON complains that the publicity
dealing with the FBI's efforts to locate GEORGE KELLY BARNES
prejudiced her trial.

-2-
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. .. In this connection, the transcript of testimony in the Y
trial of ORA L. ShANNON is availleble in the office.of the Uhited .
. States Attorney.- ' It reflects the following Special Agents’ [" ;-;;a;'
1. testified: . | GUS T.- JONES, k57~=
‘E, J DOWD and F J BLAKE-E%V ¥ ‘ﬁ‘

e In the motion.of ORA L. SHANNON, it 18 alleged that , .f;g;}
A'attorneys ‘for the defense were unable to represent the defen-;;--'”ﬂ‘ 3
dants because they were questioned mercilessly by FBI Agents
concerning the source of their fees, and that one attorney was
subsequently sent to prison. .

. The motion alleges that during the trial, a telephone . -
aet operator was allowed by the Court to "testify in such a manner"
TLES that the impression was given that the operator was conversant .
{: " with all the activities of Mrs, SHANNON. -- f

The allegation was made that "dozens and dozens of FBI
Agents were present in the Courtroom "day by day" and about 40 ' .
o= FBI Agents surrounded the Courthouse with shotguns and machine guns, ~ ~

An allegation is made concerning "inflammatory press
releases made by the FBI"., It is alleged that when ORA L, SHANNON
- was arrested at her farmhome near Paradise, Texas, there were
- from 30 to 50 FBI Agents there, one of whom threatened to "shoot
her guts out : . . N . .

e

AY
Y

s - It 1s alleged that while 1ncarcerated after her arrest she
- was not given food or drink and the signed statement taken from
R her was obtained through duress. It is stated she signed the
statement to obtain food and drink.

The motion of KATHRYN THORNE KELLY alleges thef & brother-
in-law of Mr. URSCHEL was allowed to sit at the counsel table.
This 1nd1vidua1 was identified as Mr. E E. KIRKPATRICK

W

s ,:;hf.:” It is alleged that-U. S District Court of Judge EDGAR S f%igﬁ_
.J-f;i;.{vAUGHT was full of newsreel photographers and reporuny,and the EY

o - 7w Court.had the air of a "Roman Holiday". ":'-. . : o
2 »:’.ﬂff7ﬁ»ﬁﬂ The allegation is made that in the trial of KATHRYN T.pi,QQQéi'
** " "KELLY, one LUTHER W. ARNOLD perjured himself in testifying for - '~

the Government, and collected a $15,000 reward after testifying.
-3-
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It 1s alleged that a handwriting expert was used by the

- Government to .give testimony that was damaging-to KELLY; was: w-isvs:ioan -
.. perjured; and.that Mr.. .JOSEPH B, KEENAN, Assistant Attorney ° Zrm;wﬁg‘id
.,General who prosecuted the case, knew the testimony was perJured T

- ».-.-'-‘
SR
B e i T L R O TR B

i The motions allege, 1n addition to the above, that counsel
for the defense were serving conflicting interests and were arraid

3 B . to properly defend their clients for fear of criminal prosecution.~-A

The defendants were denied compulsory service of procees.

Counsel was not allowed to confer privately with defendants
and for a short time only. Defendants hurried to trial although a
request for. a delay in trial was made. Large crowds on the streets
and at the Courthouse where the trial was held, and numerous armed .
guards. Many of the people endeavored to etrike the defendants .
and no effort was made.to prdect them, :

GEORGE "MACHINE GUN KELLY" BARNES rebuked a Texas Ranger .
for striking KATHRYN T. KELLY (bie wife) and was beaten over the -
head with a pistol. -~ T

Newsreel devices were in the Courtroom and the flashing
of photo flash bulbs was. constant. e ————

. Mr. HOOVER, Director of the FBI, now concedes that the
ransom notes were not in the handwriting of KATHRYN T. KELLY but
contends ehe suggested phraseology.

: KATHRYN P, KELLY alleges that 75 FBI Agents and 18 members
of the Memphis Police Department arrested her at Memphis, Tennessee,
She alleges she was held in Jail three or four days and was constantly

questioned by FBI Agents, and was refused counsel until she confessed.’
Fifty FBI Agents accompanied her and her husband on the trip from
Memphis to Oklahoma City, Oklahoma, by airplane and en route the
Agents cursed and threatened the two prisoners. Armed FBI Agents .

o sat in front of her cell and stronger light bulbs were. placed in {“ S
' . her: cell. 3_,‘ - R S 5 T”|J‘ fﬁ”““

. -‘. K A. < : i d :"'.
,l. N

el U Mhe transcript of testimony 1n the trial of KATHRYN THORNE

. KELLY is not available in the Office of the United States Attorney, qi'
- .U..S, Court Clerk, U. S. District Judge, all of Oklahoma City, .or -
"'4n the office of the Tenth Circuit Court of Appeals in Denver,

Colorado, or the Department in Washington, D. C,

The records in this case were stored by General Services
Administration in Port Worth, Texas. A re-check was made at the
Records Center, but the transcript was not located.

Yo



B e e A b b - e e caAe Am b s Aa i d e et e e s e o e em 6 = . . ~ mhm e ome e eee. . i NULRETPPPUCRIPL EY, v YO0

b o Bmn s o oo e emn o i et bt ] = 4a% A b feem om o e 1 ime ik A maaemr o . P
. . A.-‘.

oc 7-6
A review of information available reflects the following:
BEN LASKA, an attorney from Denver, Colorado, who represented

ALFREb BATES,” was convicted and’ sent to prison as a result or his P
onnection with this case.._-.gv- L R

R
y e < - Tl LS
>

T — Chief Operator for the Southwestern States
Telephone ompany, Paradise, Texas (in 1933) testified for the Govern-
ment She was a.hostile witness..j;. - : . _ S

-t LFy "' L * B

\_;.

EREE Potential ‘witnesses for t r1a1e were Special AEnts J -.
A, DOWD; GUS T. JONES, E. J. DOWD
: C. 2

FRANK J. BLACK, R. H. COL IMMER and R. C. COULTER,

The following individuals were present when the SHANNON
- farm was raided near Paradise, Texas° T : )

‘.

Dallas: Police Department

allas Police Department

Dallas Police Department

allas Police Department:: :

Fort Worth Police Department

t Worth Police Department

, Fort Worth Police Department

Fort Worth Police Department
Deguty Sheriff, Oklahoma City

10. Special AgentME.J, DOWD _ _

1l. 'Special Agent GUS T, JO

12. Special Agent

13. Special Agent

14, Victim CHARLES F. URSCHEL

: On August 12, 1933, at Dallas, Texas, ORA L. SHANNON executed
a signed statement for Speclal Agents F, J. BLAKE and R. H. COLVIN

L] L[] ® * L L] L]

OO~ FWN -

On August 21, 1933, at Dallas, Texas, she executed

supplemental signed statement for Special Agents EDWARD J. DOWD

_ »mﬁ(WST.Jmm&, Coe e ST T, L ;
Sl The original ransom i note was’ typewritten ‘and was addressed
to Mr E. E. KIRKPATRICK. :'It was enclosed in a letter to Mr, JOHN .
CATLETT, of Tulse, Oklahoma, written by CHARLES F, URSCHEL, who .
used a pencil in writing his letter to CATLETT The second contact
‘letter was also typewritten.' L

-5~
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The following individuals participated in the arrest of
GEORGE '"MACHINE GUN KELLY" BARNES and KATHRYN THORNE KELLY at -
Memphis, TEnnessee, on September 26, 1933:
7 SAC W) AT RORER, “BArmingham

St S Ga B R FITZSIHONS, Birmingham” ol i
e e SAS Memphia D -,R_;_m'ﬂng
s Local . officers. e ks

Detective Sgt. ' Memphis ‘Police Department .

: ‘ rp_‘«_xa. ;.-.-_-----"» ‘7 e gt i
PSR T

SOy LA T

o . F-. 7 Detectiv Memphis Police Department t
vt o T Detective Memphis Police’ Department
e - Officer Memphis Police Department -

Officer Memphis Police Department

o In addition, Special ents D. M, LADD, J, M. KEITHER; G. B.
NORRIS, F, F. YEARSLEY and were en route to Memphis, Lo
but d1d not arrive in time to assist 1n the arrest e

Following the arrest of BARNES and KELLY, the following
FBI Agents were asaigned to guard and interview the prisoners::

W. A, RORER, G. B. NORRIS, F. F. YEARSLEY a.nd_

During the trial of this case, A who is
now retired as U, S, Probation Officer, Western District of Oklahoma,

Oklahoma Cit acted as bodyguard for U. S, District Judge EDGAR S.
- AUGHT 18 presently employed as *
¥ 1x-llllIIIIII'iIIIIIlIllilllllllii.liiliilll.
£ Ty,

O :: thc United States Marshal at the time -
of the trials and presently resides at
E .~ Mp. HERBERT K. HYDE was United States Attorney at the |
L of these trials and is presently practicing law in

" The Bureau has advised that in 1933 there were 353 Special
: Agents, and in 1934 there were 391 Special Agents in the organization. '

SR With respect to GEORGE-BARNES being pistol whipped it is

7. noted ‘that on October 9, 1933, while BARNES and KATHRYN T. KELLY"

. were being escorted to the Courtroom, KELLY stopped to wave or
talk ‘to a friend. She was urged forward. GEORGE KELLY BARNES - i
raised his handcuffed hands to strike the agentur KATHRYN . . i 50 o
forward and was struck by Special Agent b it e e

-6-
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Mr. JOHN CATLETT, Tulsa, Oklahoma, 01l man, who was contacted

;;.Eg gr.=URSCHEL,concern1ng.thevransom payoff, died during February, -
- 56 SRR T a:wﬁ;;4“”i»vﬁ#}:“*a*7gﬁu’ml:ﬁ-gff&fﬁ»é
~ [ .‘.1 } z‘ 3 “:




STAMDARD FORM MO. 84

Oﬁice Memomndum * UNITED STATES GOVERNMENT

TO  : SAC, OKLAHOMA CITY (7-6) : DATE: 5/21/58
DATE DICTATED: 5/5/58

e : FROM 3 SA— Lo e e R

“‘Jm' GEORGE KELLY BARNFS, was., ETAL, CoL L

CHARLES F. URSCHEL - VICTIM . - AT
'KIDNAPING - . - o Lo
" On May 5, 1958 the records of this case which were

returned from Fort Worth, Texas, by GSA, were checked in the
office of the U, S. District Court Clerk by U, S. Attomei

-

I MSS, Assistant U, S. Attorney GEORGE CAMP and S
o F There was found in the file a letter dated April 22, 1955,
Ty from Clerk, U, S. District Court, Oklahoma .
{ City, e rd of Parole, Washington, D, C.,, Attention
wEy THOMAS 0 GROVER, Parole Executive. This letter grants the Board
< of Parole authority to "retain printed transcript of record on
e appeal in case of ORA L, SHANNON and the narrative statement of
e evidence in the case of KATHRYN KELLY until after 4/19/55".
er s also found a letter dated August 9, 1934, from
—_ Clerk % Tenth Circuit Court of Appeals, Denver,
5 Colorado, which advises Attorneys MATHERS and MATHERS he had

: recelved a "certified typewritten transcript"of the record in
) ' the case oi‘ KATHRYN THORNE KELLY vs USA .

There 18 also a letter dated August 21, 1934, i‘rom-
to Attorneys MATHERS and MATHERS, which transmits a
receipt for $50 covering deposit for Clerk's Costs in the case
IR _ of KATHRYN THORNE KELLY vs USA. The letter states the certified

typewritten transcript had been received I‘rom* of
' Oklahoma City, and had been filed "today" as case #1133. The
estimated cost of the printing was. $90.00.

" On October 6, 1934, U. S. District Judge EDGAR S. VAUGHT
1ssued an order for— U. S. Marshal, Oklahoma 01ty,_
Oklahoma, to permit and grant a private interview with GEORGE
and KATHRYN KELLY with the sald JAMES H., MATHERS 1n the presence :

. - of but not in the hearing of a.ny person. e A

There were also found several praecipes for subpoenas,
handwritten, which were prepared by counsel for defendants or
A. L. SHANNON and KATHRYN T, KELLY. These had been presented
to the U, S. Attorney in Oklahoma City.

- - Al blC
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Oﬁice Memurandum . vxitep stares GOVERNMENT
™  : SAC, OKLAHOMA CITY (7-6) DATE  5/21/58
 DATE DICTATED: 4/23/58
mox :  s; QD |
Co— SUBJECT: GEORGE KELLY BARNES, Was., ET AL;
ey C CHARLES F.. URSCHEL VICTIM . -

. .. KIDNAPING -

Oklahoma City, Oklahoma, Telephone Number on  _i°l. .-

- " April 23, 1958, furnished the file on this case which was

=3 - prepared by his father, D. C. PATTERSON, who is now hard )
e of hearing, in poor health and whose mind is failing; resides'

2615 North Francis, Oklahoma City.
advised this office could keep the file

until no !onger ne!!ed.

- He: recalled that his father testified in the trial of
GEORGE and KATHRYN KELLY to the effect that KATHRYN KELLY wrote
the questioned 1gtters.

- Al bIC
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FD-302 (8-6-57) .. FEDERAL BUREAU OF INVESTIGA™ N
- INTERVIEW REPORT

DATE: 5/21/58

On April 30, 1958, Mr. HERBERT K. HYDE,
Oklahoma Czty, leahoma, furninhed the following 1nformation- R

R He was the U S District Attorney 1n 0k1ahoma 01ty at the;EAéf
time of the Xidnaping of Mr. CHARLES F, URSCHEL and subsequently“'
prosecuted this case with his assistant, Mr. BILL HODGES. :The -
two mapped the strategy: of the case and an assistant from the

. U. S. Attorriey General's Office, Mr. JOSEPH KEENAN, came to - S
Oklahoma City to assist. Mr, KEENAN cross-examined several of . -
the main defendants and did & good Job. Mr., KEENAN is now dead

Mr. HYDE Btated a transcript of the testimony of the ORA
SHANNON and the KATHRYN KELLY trials was made, but that he does
not have a copy of it, and did not remove it from the files of
the U. S. Attorney when he left that office. .

He stated that possibly Mr. ROBERTS, ot Enid, Oklahoma,
who represented the KELLY interests or possibly Mr. JIMMY MATHERS,
ettorney who filed the appeal for KATHRYN KELLY, might have a copy
of the transcript. MATHERS was last known to be County Attorney
B or Judge et Coalgate, Oklahoma.

G O "
Ahs - o
al AT A
e o el

>

L}
(G Y
o \ .
L T e T L R

He recalled vividly the full details of the receipt of
information concerning LUTHER W, ARNOLD, how the man was arrested,
.how he was charged, how he cooperated with the Government, and
how his daughter, GERALDINE ARNOLD, caused the arrest of GEORGE
and KATHRYN KELLY at Memphis, Tennessee, He stated there was
absolutely no perJury in the trial of this case on the part of

 ARNOLD, -~ o L - ~
N v to . —
with regard to the reward offered for the capture of i

{

" GEORGE and KATHRYN KELLY, he stated this offer was made by
i .. 7 Mr. CHARLES COLCORD, former Mayor of Oklahoma City, but who
Loe is now deceased. The reward was offered by COLCORD, who acted i
o - as front man probably for the URSCHEL famlly. The reward was '
claimed by many individuals but was believed to have been oy
... pettled by a friendly suit, and that GERALDINE ARNOLD‘,received : .
“&-reward for her services.. It was pointed out that ROY MIRT' PR
actually furnished the information that brought ARNOLD to. .the P
. attention of the officers and HYDE. ROY MIRT is now dead.:,,L R

T B oy - P T, R R

- L : '.-‘ .- = - H CPEEN X
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Interview with _Mr. HERRERT K. HYDE File # 7.6

DATE DICATED: 4/30/5€

on t /D o) ot Y S

by Speciol Agent _ A” b—7C

fgrgﬁz;t{ooi)fgi Ioil’x‘z:drepon is loaned to you by the FBI:,L:;J nejther it nor its contents are to be distributed outside the
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-. The telephone-.operator from Paradise; Texas, o

was’ recalled as a hostile witness and HYDE recalled he asked. per-t T
_ mission of the Court to cross-examiner her, though she was a
-Government witness.ng{ - mf B

"."-:'_- | ;

,"l“" 'He recalle& the‘fact that & handwriting expert testified ?;.:;
. at the trials concerning handwriting on telegrams or hotel - .
registration cards,  Further, that the ransom letters were: R
typewritten. He recalled that threatening letters received by
URSCHEL,; KEENAN and possibly himself were admittedly written
by KATHRYN KELLY in part and part by GEORGE KELLY, who put his
fingerprints on his letters.

. HYDE advised that he has never had a_

L but was acquainted with the mag |8 a boy at ..

i orman, O H stated there was no blood re ationship

between he and é : ,

L5 . . My. HYDE pointed out that FRANK SMITH, retired Special - ...
F=is Agent, now dead, and Mr. GUS T, JONES, former Special Agent of

the FBI, were the two men who could furnish complete informa-
tion concerning this matter.

c-—- -

Mr HYDE advised he would be happy to assist the Government

T in any way possible and would testify to the above if called upon . -
to do so. He stated he plans to visit with Mr. PAUL CRESS &and .
Assistant U. S. Attorney GEORGE CAMP before date of instant
hearing and after going over the motion with them, can then be

ED 4 in a position to offer additional details and can possibly
L F suggest additional ways to refute the allegations set forth.

- Mr, HYDE advised that investigation concerning the source
- of fees pald to defense attorneys was not begun after the trial
: of the case was completed.

Mr. HYDE states there were no radio broadcasts made of the
trial, but  that newsmen were there and used a .35 or .16 mm . -
‘camera to take pictures.- ‘He said many pictures were taken

- outside the Courtroom, ' .- .

f | SR . . - ; -'r',- Lot e o
.. o .l T T e
AT . d . N N RN e T eee e N T oL, B3 ST e .'*h»“
A A . R - » ' Lo e TR L. Vo Fn PRI . .
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FD-302 (6-6-57) FEDERAL BUREAU OF INVESTIGAT'"N

. INTERVIEW REPORT

DATE: 5/21/58

- the body strict Judge EDGAR S. VAUGHT during
this trial and was 1n the COurtroom at all times during the :
trialso

i‘{_

Interview with _ : File # 7=6
DATE DICATED: 4/30/58
on  14/30/58 o _ Oklahoma City, Oklahoma

by Special Agent (NINNENNED All biC

=12~
Property of FBI - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the
agency to which loaned.
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FD-302 (6-8-57) FEDERAL BUREAU OF INVESTIQCA""iN
INTERVIEW REPORT

PR

DATE: 5/21/58

on May 1, 1958, advised he was
PSRN ormerly-Assistant U. 'S, Attorney in-the Western District of - .~ ::
«, .- - -Oklahoma .at Oklahoma City ‘under Mr. HERBERT HYDE,. He recalled o

77: the trials of both the SHANNONS and the KELLYS but stated he . :

.. has no idea’ where the transcript of testimony in either case *
=ﬁvwould bo unless in'the U S. Axtorney's orfice. ;fg _ :
-‘_"~w 'He advised that although he visited the trials he did .
not take an active part in the prosecution, but his part was L
to deve10p the conspiracy of and the prosecution of the money
changers", . i N

' With regard to allegations made by.both SHANNON and KﬁILY,
~ he stated that during the trials there was no intimldation of any -
of the witnesses or subjects. Photographs were taken in the -

s e e e e

Courtroom, but not. during the actupl trial of the cases, -They

were taken before Court opened during recesses, and at the 25
close of COurt. s . . e _
Mr. E. E. KIRKPATRICK was an important witness and may ”i{fﬁﬂ

have sat inside the rail but was not recalled to have sat at
the counsel table, and was not at the counsel table during
the trial. It was HODGES' opinion that the "rule" was invoked

— and ell witnesses kept out of the Courtroom until they testified
= .’ The telephone operator from Paradise, Texas, was recalled
"'*@ and the records of telephone calls, Western Unlon telegrams, etc.,-

= were used to establish the cons piracy on the money changers. He

z could not specifically recall the testimony of the telephone ‘
T operator,. . - .-

; On the day the SHANNON farm was raided, Mr. HYDE was in

: New Mexico. HODGEShad planned a trip there with his father and
e father-in-law; however, he stayed in the office in Oklahoma City -
N to prepare the complaints at the request of Mr. RALPH COLVIN,

The strategy of the case was mapped by Mr, HYDE end HODGES
REY iv ‘?ﬁﬂﬂfIt was recalled that with the evidence developed "a high school .
‘-fjf?student could have obtained 8 conviction .L.Mr. JOE KEENAN was /-, :

R

lnurvaew vnth _.M:_‘_._I!A!le) EDHAB]D BI[,L HQDGES Fl!e # 2 K I U PRI SR
DATE DICTATED: 5/1/58

on _5,0.,58_&

by Special Agent _ (NN

-13-
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sald to have been in Oklahoma City for the Grand Jury, but was
not met by HODGES at that time. He was met in Mr. HYDE's office
on Sunday night before the trials were to begin. :

T "He did not recall that ary investigation was made of the =~ 7.
" ‘source of the fees paid defense attorneys until after the trials'”* o
were completed, although, of course, 1t would be a natural.:
.. . reaction to wonder 1f the attorneys were being paid with ransom,
ﬁgc-money.ﬁ L . i P L

R He advised no 1imitation was placed on the amount or time
the defense attorneys could spend with their clients by the . .
U. S, Attorney's Office and he did not recall any such restriction.
He suggested that possibly who was U, S. Marshal
at the time, could possibly furnish information concerning any
restrictions placed on the defendants and their attorneys.-

) He did not recall that the U. S. Attorney's Office had
threatened to turn KELLY and BATES over to the Oklahoma State
Authorities for prosecution on armed robbery charges if they
testified in behalf of KATHRYN KELLY .

) Mr. ' HODGES recalled that the ransom notes were typed and
not handwritten. He recalled & handwriting expert was used to
identify signatures on hotel registretion cards and telegrams.

—_— He recalled LUTHER W. ARNOLD was an important witness in
PR the case, but did not recall the detalls of his testimony or .
< ~ how the man was involved in the case.. . L

)ﬂ?ﬁ ’ With regard to the transcript of testimony in the KATHRYN

I KELLY case, Mr. HODGES advised that Mr. ROBERTS, one of the
. defense attorneys from Enid, Oklahoma, might possibly have this
transcript. He advised that from his knowledge of ROBERTS, if
the man ever obtained a copy of the transcript he would still
have i1t in his library.
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FD-302 (6-8-57) o FEDERAL BUREAU OF lNVESTf-‘ TN
INTERVIEW REPORT

DATE: 5/21/58

Attorney at Law,
advised that JOHN V., ROBERTS has been dead for more than ten
years. He was an attorney, but did not have much practice.
At the time of his death, Mr. ROBERTS was not known to have

IR involved 4n some unethical practice .concerning insurance.-
» q, h;" 1 - -' :\;.: =
- |
i e Telrs SUFT N =

an office or zny prectice. . It was belleved he had been. ... ... .

iierview with U - Fifpf. o
S B ' ' " DATE DICTATED: 5/8/58
by Special Agent —

Property of FBI - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the

agency to which loaned,
d Al bIC
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SYANDARD FORM NO. 64

Oﬁice Memurandum - usitep statEs GOVERNMENT
TO  : SAC, OKLAHOMA CITY (7-6) . DATE: 5/21/58
mo & g 57(/ DATE DICTATED: 5/8/58

mee ""BJ“‘—" " GEORGE KEfLY BARNES, Was., ET AL;
S5 - .. .- ' [CHARLES F, URSCHEL - VICTIM °
e

(KIDNAPING -7 "2 e S A A

“me City Director: 14, ‘Oklahoma, for 1938 14sts
EE b'TC the name of 1dow of JoHN V. ROBERTS, (D -
Bi1C The Retail Credit Bureau advised that _

— @ biC ‘ N

LR
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FD-302 (6-8-57) ' FEDERAL BUREAU OF INVESTIGAT!ON
: INTERVIEW REPORT

DATE: 5/21/58

mwas' intervieved at
Phillips University May &, 1958, and advised that her husband

... __her husband was not involved in perfecting the appeal of the
. defendants. in the URSCHEL case but merely. assisted in the .. 7%
‘ defense of the subjects. She advised that no sttorney was-. - "%,

his death.".

L

had no.library, -and none of his files were retained following: - - .~
his death in.10637,..She stated all the files were immediately & | o
destroyed and she kept none of them, She pointed out that f'f,:ﬁ.%fri

‘called on to complete any work her husband had started before S

" File #7-6_

Interview with

on 5/8/58 ot Enid, Oklahoma
by Special Ag;snt ;

-17-
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FD-302 (6-8-57) - FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
INTERVIEW REPORT

' : DATE: 5/21/58

of Enid, Oklahoma, advised that
he recalled Attorney JOHN V. ROBERTS well. He advised that
ROBERTS was seen in Enid, Oklahome, on various occasions with
KATHRYN KELLY before this kidnaping.

o . . .He.steted-ROBERTS did-not maintain an- office, but used . _a
»;} an automobile or.curbstone as his office. "He carried his files i
. in his pockets. :The man had 2. brilliantmind, but during his -

~1ater years drank: too much, .~ e ..Au-,; ‘“;"

|

S T M

N >

'\‘.“ -LL(.Q— . ~;_~ o .. : .J." ) A .
T " He cited an 1nstanve where a 1ady paid ROBERTS $20 00 B
‘-_to obtain a divorce for her from her husband who was in the . - -~

hospital at Pt. Supply. After many years she remarried. -On-
checking for her divorce decree no record was found, but she
produced a carbon copy of a purported decree signed by Judge
J. W. BYRD, who is now deceased. The case number on this
1nstrument was found to be fictitious. As & result, she had
to divorce her current husband, then divorce her first huaband,
and remarry the second husband.

. A . Lo . o .,
x ks . . M b4 T

% . K - - H .
i ’? ) A

. v".q
.i
-

AR m
'l
P '.

on _5/8/5R ot da DATE DICTATED: 5/8/58

by Special Agent __
«18-

Property o[ FBI - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the

agency to which loane A \\ b_’ C/




et mmmit s —— i s b maret a s o R e ee Eap o s = aan = b Al 15 e amm o am e s s PP [ [P S PN - RN viea

. PN . - e e va nd Bt NS et e et S0 L et e 3 o it
R S - o N e . - v o ——
r ' . ‘
v - - . '\ )
t }
- —

FD-302 (6-8-57) , FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
' INTERVIEW REPORT

3

DATE: 5/22/58

Tulse, Oklahoma,
G -

He.furniahed the following 1nformation ;}f‘_?,

Mr. E. E. KIRKPATRICK, 114 East 5th,
vas 1nterviewed by SAZ CARROLL DOYLE and S&
. M?y ,1958

PO Mr. SAM SAYERS, of the firm McLean, Scott ‘and Sayrea,,iu
g Attorneys ‘in Fort Worth, Texas; was one of . the outstanding:-
‘attorneys in Fort worth 4n the 1930's. Mr." SAYERS handled .
most of the" trial work in this case for his.firm and was'a . . - .7
‘wonderful ‘orator..-Mr. SAYERS is now deceased, but his son 1sl£f{»‘f¢
"believed to be an attorney in Fort Worth and may have the ' )
transcript since, in all probability, he maintained his
father'a library and files.

RS Mr. BURCH, of Decatur, Texes, was the attorney whop

- represented the SHANNONS, and was associated with Senator
GRADY HOODRUFF L o . :

¢ During the ‘triel of the snmmous and other defendants
in Oklahoma during September, 1933, GEORGE and KATHRYN had
made threats to bomdb the Court; therefore, extra security pre- ..
cautions were taken and guards were at the head of all stairs.
The prisoners were brought to Court in an armored car. One
day &n airplane flew over the Post Office and everything was
deathly quiet. After the airplane passed the sigh in the
Courtroom was.loud and long., - -

-~ - . «\

R . - Spectators in the COurtroom were all known to the _

T officers for security reasons. The defense attorneys were
shown every courtesy. The Court was conducted in & very .
orderly manner, There was no cilrcus atmosphere. The shackles
were taken off the prisoners at the Courtroom door. . :

R Mr. KIRKPATRICK advised that he sat inside the rail,
. but did not sit at the counsel table. 1In fact, on one occasion
! ' he sat with KATHRYN and GEORGE KELLY. He pointed out that .-
: page 65 of his book, VOICES FROM ALCATRAZ, contains photographs
.. of the Courtroom scene and he can point out his position 1n : )
"LA some of the photographs. 'wv” o L i ;,hf_;; s

B , P
L
..“-_«\

",.; ;’ ﬂf. KIRKPATRICK was under the 1mpression that members .
- ... of the press took photographs while the trisl was in progress.-,,~fj;
- 'He recalled that sound pictures were also taken. 'He advised . "'

Interview with __Mn, B, E. KIRKPATRICK—  File # 7=6
DATE DICTATED: 5/9/58

on _5/9/58 ot _ Tulsa., Oklahoma
by Special Agent (SN0 </.C CARROLL-DOYLE
35 All brc
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that his book, VOICES FROM ALCATRAZ, on page 17, has a
photograph of pictures being taken in the Courtroom end on
page 112 has 1nformation on the Courtroom procedure.

.,
TEOL AL ; e

Ny Theﬂtuards ‘around the Post Office &nd COunty Jail vere -
: members of the Sheriff's Office,_U S Marshal's Office, and FBI.

"’5 -f' There were usually five or six FBI Agents in the Court-:'
room during the trial, but most of" them were witnesses. i

Hr KIRKPATRICK could not recall that witnesses had to
leave the Courtroom before they were called to testify. Coe

: Lﬁ The handling of prisoners and security measurers taken -
is described in the book CRIMES PARADISE, in a chapter entitled
Threats and Guts,; age 1& ) i

» Background 1nformation on KATHRYN KELLY 1s set forth 1n
CRIMES PARADISE, on.page 221 i : ,

Mr. KIRKPATRICK advised that he 1s not related by blood - .
" or marriage to Mr. URSCHEL. In this connection, he advised that
'CHARLES F. URSCHEL married a sister of TOM SLICK., Mr. TOM SLICK
married BERNICE BRADY, bMr. URSCHEL's wife died. Mr. TOM SLICK
died. Thereafter, URSCHEL married the widow of Mr. SLICK.

P &51(;' telephone operator from Paradise, Texas, . .
L testified in e trials, but was an unwilling witness. Her .
e . testimony was not recalled as being perjured f.

);% . With regard to KATHRYL KELLY, Specifically, Mr. KIRKPATRICK
R =

S . advised as follows:

He recalled when U, S. District Judge EDGAR S VAUGHT
issued an order for the U, S. Marshal to allow defense attorneys
to 1nterv1ew the KELLYS,

A He states the provisions of the Lindberg Act were not Cea
“4n-effect @t the time GEORGE and KATHRYN KELLY were tried and the :
death penalty for kidnaping was not in effect. ﬁaxa :

..'_,14

. LUTHER W. ARNOLD was reealled as & "shiftless individual" A
who was actually responsible for the capture of GEORGE and KATHRYN"
KELLY., Later, ARNOLD, with his daughter, -appeared at various . - .-
‘theatres in some kind of an act.

:-‘.

-20-
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. Durdng. the interview. with KATHRYN KELLY, Mr. KIRKPATRICK - - .
_advised ‘he did .not mention ransom money and the 1nterv1eW'was Lty
“eonducted in the preseénce of the Warden. - He ‘denied telling - N
. KATHRYN KELLY that he would bring pressure on the U, S, Board .
;- of Parole ;to see that ‘she was' never paroled, but did recall
! telling her that he would not recommend her mother, ORA Lo
SH.ANNON, for pmleoA_..';y:_::. <. . I Y - » _...,%-."“5‘--'-:

- - Mr, KIRKPATRICK adﬁised he would bring his scrapbook
- containing news clippings from the date of the kidnaping until
the trials were completed, ‘and this might be a source of & great
deal of information and photographs. _

Mr KIRKPATRICK furnished his personal file and a copy
of his books, VOCIES FROM ALCATRAZ, and CRIMES PARADISE, for use
in this matter. *“The articles and his scrapbook are to be re-
turned to him upon completion of this hearing. .

‘ - Mr. KIRKPATRICK advised that he would be available for
this hearing and would be a willing Government witness. He ad-
vised he does not have a2 transcript of the testimony of the

KATHRYN KELLY trial.

-2]1-
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FD-302 (6-8-87) . - FEDERAL BUREAU OF INVEST: )T'aN
S INTERVIEW REPORT

DATE: 5/22/58

On April 30, 1958, q Oklahoma Bar
Associatlon, American National Building, ahoma City, Okla-
homa, advised his records reflect that JAMES H., MATHERS is

. listed as the County Attorney ror COal County, Coelgete, ‘

‘3fat Tupelo, Oklahoma

One or the-men 1s listed ‘a8 a senior member of the
bar and is therefore over 75 years of age. - i

< ‘-
1
- - - —— -
o
7 . A
: . ) ?
’
i [} N
.
. . T
. B S
. , e . . ; .
<. et v
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-
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-'_lnterwew wnh - ) '_:-: Fi_]e #z—L :
on 4/3()[58 ., _Oklghoma City, Oklahoma DATE DICTATED: 4/30/58

by Special Agent !
-20.
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| Fo-302 (e-e-s7) " FEDERAL BUREAU OF INVESTIGAT*N
INTERVIEW REPORT

‘DATE: 5/22/58

. Mr. JAMES H, MATHERS, County Attorney, Coalgate,. R
T “Oxlahoma, “and “who resides on Mathers Ranch, three miles:
. west and three miles north of Tupelo, Oklahoma, advised onA

st May 19,.1958 that he 18 80 years of age..rﬁu>- T

I e reca1led that he hai yepresented HARVE BATLEY, LR
% GEORGE "MACHINE GUN" KELLY and KATHRYN KELLY in their trials e
in Oklahoma 01ty in connection with the URSCHEL kidnaping T T

' In recalling the trials, Mr. MATHERS advised he had '
copies of all the transcripts and filed &n eppeal in the .
Tenth Circult Court of Appeals in Denver. - He stated he

,1
..

a2 iz possibly has the transcript of testimony in the KATHRYN KELLY ...
o triael, but that three years ago one of his barns burned and
< numerous files were destroyed in the fire. A search was made - .
;j‘ of numerocus old files found in two small buildings but the [
: | transcript of testimony was not located. ) S

.
4

- Mr, MATHERS rurnished the following 1nfonmation= .f

b

l
‘

During the trial the defense counsel was granted
every consideration by the Court. They were granted every
delay requested, could subpoena any witnesses they desired,
and spent all the time they cared to in qualifying Jjurors.
They were allowed to visit thelr clients in the County Jail
= any time they desired, and he visited his clients there on ,
A(:: numerous occasions, During the visits, he discussed the cases‘

Y
e
W
HUS

- - .With his clienta alone. - - \
~ 0k - Mr, HATHERS advised he represented his clients to the
best of his ability, and said he had never seen a case where

: : the evidence presented by the prosecution was so overwhelming
I - against the defendants and was corroborated in every instance.

: During the trial he heard no mention of perjured testimony

being given by any witness., He was able to get subpoenas
served on any person he desired to call for the defense.AAT

L ® - .

2 COncerning the COurtroom, he advised that nothing
occurred that would keep the defendants from getting & fair
. . 'trial. . He pointed out that the case received wide publicity .
: . and numerous photographs were taken, both inside and outside - J o
' the Courtroom. ' No photographs were taken during the trial, but -

Interview with __Mp_ JAMES M MAMMRG File # F=b
DATE DICTATED: 5/19/58
on __57497@5_« —Tunelo, Oklzghoma

by Special Agent SN B1C

-23-
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pnotograpns we“e taken befcre Court after Court and. during
. rec ess., g T et R . T
St . He advised that no restrlctions were placed on the -
'f;fgattorneys advising vith their clients and all conferences
Lo were conridential “'No“threats were made to the attorneys by.“ y
- FBI Agents or’ -other Government officials. He pointed out . *} DA
- that his son;” JAMES C. MATHERS, had been charged with receiving DR
$1,000 of the ransom money, but when the testimony was heard the ~ °
Judge instructed the Jury to return a verdict of "Not Guilty",
then apologized for the fact that JAMES C., MATHERS had been
charged.

- o During the trial of the case, the Ldndberg Case was
£ not mentioned nor. yas the death penalty. -\, . x A
He recalled seeing possibly three FBI Agents 1n the
Courtroom, one of whom was named JONES., He advised that Mr.__ﬁ
JONES was very friendly and courteous, - | ' S

Mr. MATHERS could not recall seeing any newsreel devices
in the Courtroom and stated emphatically that no flashbulbs were
popped vhile witnesses were testifying.. . ... ... -

. " He could not recall that KATHRYN KELLY had any photo-
graphs taken while she was on the witness stand, but pointed
out this could have been a posed photograph during a recess
or before or after. Court. o 5

Mr. E E. KIRKPATRICK did not sit at the counsel table
and assist the Government in selecting a Jury.

He sdvised that he heard no mention made of the fact
that Mr. KEENAN planned to turn ALFRED BATES and GEORGE KELLY
BARNES over to Oklahoma Authorities for prosecution on armed
<& - ~  robbery charges. He stated that Mr. KEENAN was an able pro-

BT seoutor, ‘Was very courteous and ethical.' N

,\. ,.;‘ f-'

L e Mr. D c. PATTERSON, a handwriting expert from 0k1ahoma=3”-;5
’ City, testified in the trial but his testimony was not recalled...- -
... No request was made by MATHERS for & delay in the trial of the ~ .= +
“case so he could obtain the services of an outside expert to
refute the testimony of Mr. PATTERSON. Mr. MATHERS advised
that every request he made of the Court was granted.

He did not recall the testimony of a telephone operator
from Paradise, Texas.

_24-
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During the trials he was not advised of any mistreatment
of his clients incidental to their arrest, or ccnfinement, end
stated nothing was seid tc indlcate his clients had been questioned
constantly by‘rBI Agents and were denied counsel ) ,g
S ’He recalled that the prisoners were kept in the old
EJE.JCOunty "Jail in Oklahoma City, which was not a secure place. ="
' _'One guard was kept on duty at night.. This guard was. observed .
-to wear a pistol, but that was the only firearm in evidence.
He observed no guard sitting in front of KATHRYN KELLY's cell,
and had never heard that a stronger lightbulb was placed in her
cell. He recalled visiting KATHRYN KELLY at her cell on several
_occasions and stated he was always afforded courteous treatment
by the officials at the Jail.

- Mr. JAMES H. MATHERS edvised he would continue his =
search for the transcript of testimony in the KATHRYN KELLY triel .
and if he locates it will telephonically advise this office.

BRI

He stated in view of the allegations made 1n the motions, .
he would be a willing witness for the Government and will appear. . .-
any time needed, if called. He steted hls telephone at the
ranch 1s reached Yy calling the Stonewall, Olllahoma, exchange
and asking for the Mathers Ranch. During the mornings he can
—_— usually be reached at the COunty Attorney's Office 1n COalgate,
Oklahoma. - : .
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FD-302 (6-8-57) { ,} ~ FEDERAL BUREAU OF INVEST;Q*'ON
. INTERVIEW REPORT

DATE: 5/22/58

Mr. JAMES C. MATHERS, Mathers Ranch, three miles west

and three miles north of Tupelo, Oklahoma, advised on May 19,
1958, that he has been County Commissioner in Coal County Okla-
~homa for the past twelve years.

':_-!- s PRIVt T o #an "L Atk e ;’--«11 W IR At p

He advised that he is. running for the ofrice of COunty

ey oy S

Judge 1n Coal County, is unopposed in the coming election,,end_i f#f;.

B will take office the first of the year, 1959. v

.,- .,- X

cfather, JAMES H. MATHERS, when the URSCHEL kidnaping trials. .
‘were held in Oklahoma City. He cowld not recall the details

of the tr1a15.>~.'\ .

He did recall being charged with receliving a part of
the ransom money, but stated that Judge EDGAR S. VAUGHT '
directed the jury to return a verdict of "Not Guilty" in his
case.,. He stated that attorney BEN LASKA, .of Denver, COIOrado,
was convicted of this. charge. |

He attempted to locate the transcript of testimony in
the trial of KATHRYN KELLY and stated he would continue his
search. He advised it was possible thet this transcript had
been destroyed in & fire at the farm zbout three years ago
when a barn was destroyed.

T

el JANES ©. MATHERS ‘advised he ‘was Working with his Fif "

.;',,_,;i;.;"',,;,;,'w- '3' S e MATHERS R . File # LR ‘

DATE DICTATED: 5/19/58

on —5/19/58 ot _ Tupeln, Oklahoma
R bic

Property of FBI - This report is loaned to by th FBI d
agef:cy ’t,o S his ! p you by the and neither it nor its contents are to be distributed oulside the




e e

B = o~ Sl Tl 2 Aree & acras = - - A e © N r et %4 Ao wAf i - me v ame s = —
o b e Am "m arm remnam boave 18 i fommnrtadisames . ami e v tw Cer eeetegpee s o R A L L T = by Ao A G s ol -
e et memmma & AAAiarmimas md STl tam ma ama ee s s e e mimm -A.- ‘ T =

FD-302 (6-8-37) ('} FEDERAL BUREAU OF INVEST_ )T'ON
- INTERVIEW REPORT

DATE: 5/22/58

attorney at Lav, (D
Oklahoma City, was interviewed on May 21,
1958, and advised as follows:

He represented six defendants from St. Paul, Minnesots, .
v Quring the- first*trial“whlch was the one in which ORA L.ASHANNONQ,;,T-
T was convleted.‘ ¥ : A . .' : o .

e T He advlsed that thejCourt ‘was operated 1n a very orderly.
’ﬂﬁjsmanner by U. S. District Judge EDGAR S, VAUGHT. ﬂ275q
' Vi . Tras 2 ' - Lot
N The defense attorneys were shown every consideration and e
were not threatened in any way, and were free to consult with
their clients when they saw fit. He advised he knew of no o
instance in which perjured testimony was used by the Government..

;i,g} - . "He stated in his mind this was the first case tried under
T " the Lindberg Act, but since Mr. URSCHEL was not harmed the death
e penalty would not have applied o _ ~ .

] ‘ . H° advised he was allowed to subpoena any witnesses he
‘1%1 desired. o ,f»A _ ]
;%%é o ' Photographs were taken before Court, after Court had = -
e ad journed and during recess, but none were taken during the trial

and no flashbulbs were used while Court was in session.

— He advised that Mr. E. E, KIRKPATRICK did not sit at
S the counsel table with the prosecutlng attorneys.

s ' advised that 1n his opinion all the allegations
FUE made by KATHRYN THORNE KELLY and ORA L. SHANNON are false. He

- stated he would be & willing witness for the Government in the
event he is needed to refute any of the allegations against the
- Court and the Government offliclals or the defense.attorneys.

He advised that since he was not representing KATHRYN
T. KELLY or GEORGE KELLY BARNES he would not have a copy of the
transcript of testimony in their trial and could not thinx where
, .one might be located..; . e R

______

o B R N T B L R
sl ey eiancms | DATE DICTATED: < 5/21/58

on _5/21/58 ot Oklahoma City, Oklahoma

by Special Agent —
-27-
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Oﬁice Memrandums . sxited states GOVERNMENT

TO  : SAC, OKLAHOMA CITY (7-6) . pate 5/22/58

I sa lDATE‘DICTATED: 4/30/58

: ‘“P‘C‘f GEORGE KELLY BARN'ES, Was., ET. AL,
""CHARLES F. URSCHEL VICTIM e
: ;-KIDNAPJNG P o S

ST LUTHER HILLIAM ARNOLD was arrested September lh 1933,
P at Oklahoma City, Oklahoma, and charged with tranSporting )
) KATHRYN GEE and HAZEL WALDRIP from Texas to Oklahoma in viola-
o tion of the White Slave Traffic Act. He was charged under the
L0 name of JOHN WILLIAMS, There is no record of this case in the
C2T - Oklahoma City 1ndices. _ i

The records of the U, S. Attorney 1n Oklahoma City
reflect that:

R Case #13208, a complaint was filed against W. L, ARNOLD

T charging violation of WSTA in the interstate transportation of

- KATHRYN GEE and CLEO WALDRIP from Texas to Oklanoma. The
complaint was filed September 14, 1933. ARNOLD was released on
bond September 16 1933, and the case was "closed" March 24,

N 1934,

g

The records of the U, S. Attorney further reflect that

. . in case #13209, JOHN W, WILLIAMS was charged on September 15,

s - 1933, with violating the WSTA in that he transported into inter-
A : state commerce from Texas to Oklahoma, KATHRYN GEE and CLEO
i WALDRIP, This record reflects WILLIAMS made bond on September

16, 1933, and the case was "closed" March 24, 1934,
Thgre 18 no other known record of either case.
e There is a copy of the notation by the Identification

TR : Division that no record had been found for KATHRYN GEE OCPD
3 .- --#14840, or CLEO HALDRIP, OCFD #1&8&2 o

that LUTHER WILLIAM ARNOLD, alias Jess Akers, i1s a white male, -

age 43 (in 1933), 5' 8", 14y pounds, gray brown eyes, black hair,
- (mostly bald), i Indian and % white, born Paris, Texas; occupa-

tion, Insurance Salesman; FBI #313877; FPC 18 L 9 U 000 17

S 1 u o010 15
o ' | -28-
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Oﬁice MemUmndum « UNITED STATES GOVERNMENT

TO  : SAC, OKLAHOMA CITY (7-6) DATE 5/22/58
" DATE DICTATED: 4/30/58
mox 5 . 2258
. — SUBJECT:  GEORGE FELLY BARNES, Wes., ET ALj -
s . CHARLES F. URSCHEL - VICTIN
‘ICEDNAPING |

' The records of the COurt CIerk's Office for Oklahoma
County reflect that GERALENE ARNOLD, a minor, by L. W, ARNOLD
= » filed sult sgainst C. F. COLCORD in the amount of $15,000 00.
B " This suit is recorded in appearance docket 240, pages 361 and

- 365. The case number is 82061.

C The Journal Entry of Judgment reflects that on June 18,
R 1934, the matter was tried before the Court after a Jury was

'?w@; waived GERALENE ARNOLD appeared in person by her next friend,
e L. W. ARNOLD, and was represented by Attorneys P, D. SMITH,

T JACK C, BURROUGHS and LEDBETTER, STUART, EELL and LEDBETTER .
The defendant appesred in person but was represented by Attorneys
DUDLEY, HYDE, DUVALL and DUDLEY. The intervenors, L. W. ARNOLD
and FLOSSIE MAY ARNOLD, appeared in person and were represented
by attorneys for GERALENE ARNOLD,

District Judge LUCIUS BABCOCK heard the case and rendered
a declision in favor of GERALENE ARNOLD, A Jjudgment in the sum
of $4,000.00 was entered in her behalf; the intervenors, L. W,
and FLOSSIE MAY ARNOLD, were awarded nothing in this action.

A certified copy of this Journal Entry of Judgment was
obtained May 6, 1958.

The records reflect that payment was made in full on
June 18, 1934, and the case was closed on July 1, 1934,

L
-29-
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FD-302 (6-6-57) FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
. INTERVIEW REPORT

DATE: 5/22/58

P Postmaster, Tussy, Oklahoma,
advised that she does not recall LUTHER WILLIAM, FLOSSIE MAY

or GERALDINE ARNOLD, .nor. doea she\recall anyone by the name £
of Colonel_ARNoLDcwa‘u.» 2 ; ; A nhe
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Interview with - File # _7=6
DATE DICTATED: 5/13/58
on 5/13/58 ot :lahom
by Special Agent _ : A\\ b_]C/
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FD-302 (6-6-57) ' FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
: INTERVIEW REPORT

DATE: 5/22/58

ssy, Oklahoma, advised on May 13,
1958, that she has resided in this vicinity for about 50 years
and that she and her husband formerly owned and operated &

.. general store there, ..She stated she.recalls the ARNOLD famil;

.. and believes that one of the girls in the family married

- She stated she’ does not know the present vher 8

. 0 or the ARNOLDS, - She did say, however, that o

has & brother who_resides at COunty Line, Oklahoma..

/‘,; 1‘.—_:‘-' .‘ ]‘.AU',_ . . - N o .-..- B~ ~..-,'I
e oid .:
L i
o < ‘\
\.
\
v,

v

DATE DICTATED: 5/13/58

Y Al BIC

Property of FBI - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the
agency to which loaned.




T -“Colonel ARNOLD;

FD-302 (6-0-57) " FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
‘ INTERVIEW REPORT

DATE: 5/22/58

G county Line, Oklzhoma, advised on May 13,
1958, that he recalls the ARNOLD family and believes that
Colonel ARNOLD died gbout two or three 'ears ago in an "0ld
g Scldiers' Home" at Tulsa klahoa. :

1

, married

advised that his brother an
have been marrled and divorced twice; that é

... presently Tesiding with(ENMMMMNN =t Duscan, Oklehons, and
..__that 8 residing 1n Phoenix, Arizona. A 0n

-telephonica.lly contacted his brother »

at Duncan, Oklahoma, at which time he stated he has
no idea where LUTHER WILLIAM ARNOLD is at the present time.
He said the last time he knew anything about him was in ebout

1933 when LUTHER was living in Oklshoma City. He saild 8 .
former wife,#_is presently residing a& :
GRS Frocnix, Arizona. - S

L '°#?-v

DATE DICTATED: 5/13/58

on RL‘I_?”/:\/P ot _County Line, OlzZlahoma
by speciol Agent NN Al bIC
-32-
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The Dallas Office, by letter dated May 10, 195
information déveloped .that’ LUTHER W ARNOLD died 1n 194
»Beach, California. N P .‘au

The following 48 the’ identification record for LUTHERf

‘»WILLIAM ARNOLD under FBI #313 77

l .

.'CHARGE'

N
-

8 reported

§

1n Long

l'pxsposxéibu :

Nev.

PD, Phoenix, Ariz.

#15292

Luther William
“"Arnold #102672

-33-

10/24/39 1inv.

CONTRIBUTOR OF NAME AND NUMBER ARRESTED ORt'
FINGERPRINTS : RECEIVED
PD, Long Beach,. Jess Akers 8/20/30 checks 180 days Co. J,
Calif. . #10040 , 2 cts., 9/8/30
. e T ~ . 170 .days susp. .
oo e 777, - on each ct. y
-S0, Riverside,\, Jess Akers 9/27/30 »1 fict. ;
Calif. #9831 B : checks
PD, Okla. City,._Luther Vim. Arnold 9/14/33 ~ . vag, and .
Okla. #14839 - inv, by © - eeldeemimeee
Fed. Officers
S0, Lovelock, Luther William 12/5/35 inv, ~rel.
Nev. Arnold, #253 .
S0, Holbrook, L. W. Arnold 12/6/36 ~ bad checks
AI‘iZ. : _- - - . » .
S0, St. Johns, 'L.W. Arnold - 3/6/37  bad checks ‘
Ariz, ~#103 _
SO, Phoenix, L. W. Arnold 3/8/37 bogus ret. St. Johns
Ariz. #9881 checks Ariz.
SO, Holbrook, = Luther William 3/8/37 bad checks 18 mos to 3‘
... Aeiz... .o Arnold,. #1495 i e oL o YTB. SE. Pr.
;:i-ASt Bd. of ‘Pardons L.‘w. Arnold": 3/?1737: diﬁhiﬁé fi%fto yrs.
.. and Paroles, ' .. #10649 SP" . = - ,check'on “#pel. by exp.<
. Phoenix, Ariz.,._ -Florence Ariz.»».<. insuf. ;t'6-18-38
.#—-c- " W T Ln - T R _ K g fundg ,.- ) _- .
PD, Las VEgas, Luther W. Arnold 9/28/39 drunk deferred

10-27-39, 30
das deferred
sent on chg of
vag.
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o per month by her employment with Federal Prison Industries, but by -
" letter dated February 27, 1958, KELLY designated that

oc 7-6

- .U, S, District .Judge is quoted in a press release dated
April ‘23, 1958, &8s stating he plans to hold a four-week term of:.

":court 1n San Francisco, ‘California, beginning June 2, 1958. S

© 7:7on May 2, 1958, m :
Federal Refowiﬁﬁ iii- omen, erson, wes rginia, advise

SA that KATHRYN KELLY earns approximately $50 .

0 her commissary account at the .

Reformatory.e..A,l B , o
further advised that prior to 1957, Mrs. .
KELLY had a sum of money in the American Natlonal Bank, Shawnee,
Oklahoma, but that in 1957 Mrs. KELLY had her entire account at
this bank transferred to continued -
that several ago Mrs. KELLY transferred all of her real.
estate to and that the Reformatory has no further
information regarding KELLY's financlal condition.

o advised that Mrs. ORA SHANNON earns
agproximately $17 per month at the Reformatory; that she has
$63.03 credited to her commissary account, and that it is

believed that she has no other income, money or property.

The records of the Pederal Bureau of Ihvestigation in.
Washington, D, C., and Oklahoma City fall to reflect that a copy
of the transcript of the testimony in the KATHRYN KELLY trial is

available,

*tha Oklahoma
County Attorneyt's Office, oma City, Oklahoma, checked his

files and advised that all files had been destroyed following

. the deaths of ALFRED BATES and GEORGE KELLY BARNES

P He advised that the files had been photographed, then fyﬁpf_
destroyed, but that nothing was found that would indicate a copy " .

of the transcript of testimony in the KATHRYN THORNE KELLY trial.

" had ever been in the possession of Qhe County Attorney's foioe.;~~

~34-
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The Bureau has advised that with regard to the allegation
that in a recent publication, Mr. HOOVER, Director of the FBI, now
concedes KATHRYN T. KELLY did not write the ransom letters, but
indicates they were written in her phraseology, no record of such :
statement either oral or written has been located. . ‘ .

» The records of the Federal Bureau of Investigation reflect g:~
the following addresses for personnel involved in the arrest, 1nter-_
view and 1nvestigation of this case: co -

H. C. COUL

Al bic



oc 7-6 - » .
G, B. NORRIS: i

HAROLD NATHAN : |

Of the personnel listed above and JONES
participated in the arrest of SHANNON on August 12, 1933, at
Paradise, Texas. JONES took a supplemental statement from her.

J. F, BLAKE and R. H, COLVIN took the original statement from :
SHANNON. Both are deceased. @77 Y. 3POWD %deceased)Aalso partici- ...
pated in the arrest. :

RORER, F and FYTITIVONL) (deceased) arrested
KELLY September » 1933, at Memphis, Tennessee. NORRIS and
YEARSLEY interviewed KELLY after the arrest. )

C. A. APPEL, Jr., conducted document examinations in
this case. . .

The Washington Field Office by letter dated May 16, 1958,
has advised as follows:

Mr. CHARLES A, APPEL, Jr., formerly assigned to the FBI

Laboratory, stated he was employed in FBI Laboratory during 1933

and 1934, and recalls examining ransom note in this case. He -

stated as he recalled, ransom note written on typewriter which .
B he identified as a Remington, stated several specimens received, - b
- °. however, no identification of a particular typewriter was made. '

on the ransom note. APPEL sald he also recalled that during - -

‘progress of trial of BOSS SHANNON, ORA- SHANNON and others, .= .

extortion letters were directed to the U.S. District Judge and

JOSEPH B. KEENAN (deceased) former Assistant Attorney General . = .

who assisted in prosecution. APPEL stated he recalled that while

-36-
All blC
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trial of BOSS SHANNON and others was in .progress, the extortion

letters were received .one. from GEORGE KELLY and one from KATHRYN»

ELLY ,' el ," - . T, . R - .-
o APPEL stated as no 1dent1f1cation was made on ransom N

note other than make of. typewriter, he could not have testified

to any matter of the material value in the BOSS SHANNON; ORA -*1.w

SHANNON case, APPEL stated he believed as he 1dentif1ed extor- .

tion letters from GEORGE and KATHRYN KELLY, he testified in '

trial of KATHRYN KELLY, identifyling the letter she had directed,

he believed, to the U, S, District Judge in which she threatened

to kill him for prosecuting her relatives.

; R The Washington Field Office has adv at contact was

S JOEH made with who replaced

L NG U. S. Board of Parole, Washington, D. C., who advised on May 7,
1958, that a review of the USBP files revealed there is no indica-
tion that the USBP ever possessed e original transcript of the
trial in this matter. informed that the USBP in
April of 1955, had in its possession the printed transcript of -

record on appeal in the case of ORA L, SHANNON and the narrative
statement of evidence in the case of KATHRYN KELLY,

informed the files reflected th on May 20, 1955, returned
above-mentioned record to U. S. strict Court
Clerk's Office, Oklahoma u quest again made for

file of Clerkts Office, Oklahoma City, at which time Parole Board .
informed file ossession of Federal Records Center, Fort Worth,-
Texas. stated printed transcript of record on appeal "
temporarily in possession USBP early part of 1958 and returned

> to JOHN B. WATSON, Chief, Reference Service Branch, Federal

wyE Records Center, Fort wOrth, Texas.,

- j; Further, the Washington Field Office has advised that
g JOSEPH B. KEENAN died December 8, 1954, in Ashboro, North Carolina.

The Charlotte Office has furnished a certified copy of
the Death Certificate of JOSEPH B. KEENAN which reflects that
JOSEPH B. KEENAN died December 8, 1954, in Ashboro, North Carolina."
This is recorded in the records of Vital of Statistics 1n Vblume ul,

Page 216.
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The Washington Field Office has advised that Mr. WILLIAM
C. LEWIS, former U. S. Attorney, .Oklahoma City, now residing 807 .

- Milestone Drive, Silver Springs, Maryland, informed on May

1958, that during trial of instant matter he was Special Assistant
to the Attorney General g

'_ " . '\. ) . .
A et

R Mr.-LEWIS stated that he has never seen a copy of ‘the .
transcript of the original trial in this case, but feels certain

"‘that a transcript was made in view of the importance of the case

at that time, as it was one of the first kidnaping cases to be
prosecuted under Federal Law., Mr. LEWIS stated that there were
many defendants in this case and that they were represented by

a number of attorneys. LEWIS stated that one

attorney in Oklahoma City, who has an office either in the First
National Bank Building or the Liberty National Bank Building, was -
an attorney for one of the defendants in this case. LEWIS said
that he is certain that appealed the conviction of his
clients and it would be his impression that obtained a

copy of the transcript of the trial. .

. On May 8, 1958 widow of JOSEPH |
B. KEENAN,
advised that she did not possess any of her husband!s legal papers.

She informed that all of his legal documents were taken over by
Attorne , whose office is located in the

Washington, D, C. sald she did
not know whether her husband had ever obtained a copy of the -
original transcript in this case or not.

On 8 was made to locate (N D
and in his. absence
request was made at he contact Washington Field Office.

. On the evening of May 8, 1958,
telephonically communicated with Washington Field Office and
advised that he possessed several boxes containing legal matters

"left by. JOSEPH B. KEENAN and that he di1d not know whether a:

transcript of the trial in this cage was contained in the legal
documents left by KEENAN. stated that he would examine
the contents of the boxes of material left by JOSEPH B, KEENAN

B and advise whether a copy of the transcript was available.___ .

Al brC

-38-
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FD-302 (6-8-87) FEDERAL BUREAU OF INVESTIGAT'NN
INTERVIEW REPORT

DATE: 5/22/58

4 /ttorney ot Law,

Oklshoma City, Oklahoms, on May 20, 1958, advised that he was

.. formerly a partner with who 18 now deceased, . He'
--:.» stated he had‘taken over.the law practice of and would-
-, ook through the records in the office and at ‘the home of

in an effort 'to -locate the tra.nscript of testimony 1n

| riel of KATHRYN 'momm EKELLY, %7 ST PR

R advised that should this transcript e ioeated .
v he would immediately notify this office.. He recaslled that
@D had represented BEN LASKA, S L

‘.

lntorview with QU  File f76
o o ) DATE DICTATED: 5/20/58
by Special Agent _ QD AN blc

Property of FBI - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the
agency to which loaned.
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The Denver Office by letter dated May 15, 1958, has
advised as follows:

F Clerk, United States Tenth Circult -
Court Clerk's Denver, Colorado, on May 9, 1958, advised .
_ that his records fail to reveal that a- ... -
court reporter's transcript was ever sent to his office. ' He o
stated that s check of the appeals by Subjects in this case
revealed that the testimony of the pertinent witnesses was not .
set out verbatim but as an "agreed narrative statement of evidence.

The testimony of KATHRYN KELLY was narrated as Folio 56, Page 42,
and is available to the United States Attorney at Oklahoma City.

R

also pointed out that the material found
in the es o e U. S, District Court Clerk's Office in
Oklahoma City pertaining to a “certified typewritten transcript
of the record in the case of KATHRYN THORNE KELLY vs. U.S." did
not contain a verbatim transcript of the testimony in the matter
but was the same "agreed narrative statement of evidence" referred
to above. The printer would have received only that same
narrative. .. . o

A review of the Denver file in this matter faiieéltom"
disclose copy of transcript of testimony ever in possession
of Denver Divislon.

m S. AttorneY' 8
Office, olorado, advised on May 9, 1958 that even .

if received, transcript would not be presently available as
all transcripts of testimony coming to thelr office are
destroyed after five years.

. On May 9, 1958, efforts were made to contact MOLLIE 0
EDISON, Denver Attorney, former partner . LASKA, a
convicted subject in this case had suggested
that if there ever had been a transcript of the testimony in
this case, LASKA might have obtained it and it might have

- been retained by EDISON.

e " MOLLIE EDISON advised on May 1& 1958 that she did
not know that LASKA ever had a transcript of testimony in this

. “ case and that she 18 not aware that any was prepared. She
.. suggested thatP Oklahoma City Attorney active in

defense of subjects in this matter, may have had transcript
prepared and still available.

=40-

All blC
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The Portland Office has advised that no record of the
missing transcript was located in the files of the United States
.Attorney, CIerk of tbe Court or the FBI Ofrice there.:_ X

7 T e TAE616 Rook Offfce by letter dated May 15, 1958 . .
re orted information had been developed tha R

his dead. iy PR

- The New ‘York 01ty Office has advised that records of
the Society of Former Special Agents of the FBI, 274 Madison _
Avenue_ New York City, reflect that former Special Agent REUBIN

I e died in February, 1953.

The Memphis Office advised by teletype May 21, 1958
that records in the case of LANGFORD RAMSEY and J. C. TICHENOR,
who were tried and convicted for harboring BARNES and KATHRYN
KELLY, had been forwarded to the Federal Records Center, 221
St. Joseph Street, West Point, Georgia. The files of the U, S.
District Court ' Clerk fail to reflect that the transcript of:

S testimony in the trial of KATHRYN KELLY was among the records
B submitted , 3 ,
et B

.The files of the Unlited States Attorney's Office in

Memphis for the year 1933 were found to have been destroyed by

burning during February, 1950. .

L No information found at Memphis, Tennessee, 1nd1cat1ng
;iijjf this transcript had ever been there.

) .The Chicago Office by teletype dated May 21 1958
S advised transcript of testimony in KATHRYN KELLY trial not
L located in the Chicago Office, the Office of the United States
Attorney or the Office of the U, S, District Court Clerk.:

The Phoenix Office by teletype dated May 21, 1958, advised
Phoenix, advised she has

y since about 1935. She had

: . that
L not seen LUTHER W. ARNOLD an
23 i " heard that ARNOLD had changed his name and become Governor of

"+, some state, about three years ago. This info tionnreceived;,y'“ :
", Trom Coloné1 AmioLD, QNI

e " GERALDINE ARNOLD, daughter of L. W, ARNOLD, was reported_.“
" to be a movie actress in California about 10 .or. 15 years ago
under the name of VIRGINIA LANE. .

G succcsted interviews with (NENENNEENND
Sheriff at Ardmore, Oklahoma of Ardmore, Oklahoma,
of Antlers, Oklahoma,

for possible information

of Miller, Oklahoma,

. ARNOLD, e /*\\ Li?c;

concerning L.
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Oﬁ?ce Memomndum e UNITED STATES GOVERNMENT

T0  : DIRECTOR, FBI (7-115) _ DATE: 5/22/58

morew SAC; OKLAHOMA CITY (7-6)

CHARLES F, URSCHEL - VICTIM
KIDNAPING
(Okla.homa City Origin)

Enclosed 318 report of SA_ dated 5/22/58

at Oklahoma City in captioned case.

SUBJECT: GRORGE IEELLY%ARNES, Was., ET AL; ><

N REFERENCE
o Report of SA QNN dated 5/13/58 at
=3ig; Miami, Florida.
~ - ADMINISTRATIVE
2 ol
::? Leads have been set by teletype, airtel and letter to -
S locate LUTHER WILLIAM ARNOLD and the missing transcript of
TaczEE testimony with the following offices: Dallas, Denver, Houston,
—_— Los Angeles, Portland, Chicago, Phoenix, Salt Lake City,

San Antonio and WFO,.

e m. ~~" h
R ™

Leads to locate and interview witnesses in this case
have been set by teletype, airtel and letter to the following:
Albugquerque, Atlanta, Dallas, Jacksonville, Kansas City, Little :
Rock, Los Angeles, Memphis, Miami, New York Cilty, Phoenix, Ve i
San Antonlo, Salt Lake City, San Francisco, WFO and Oklahoma City. N

Mr. PAUL CRESS, U, S. Attorney at Oklahoma City, has . ~ ‘3‘,-’
- advised he does not intend to retry this entire case, but hopes;
to be able to 1limit the hearing to the specific allegations - 1; :3
concerning the use of perJjured testimony by the Government
secure convictions. Mr, CRESS has advised that during th
- course of this hearing this Bureau will be given every
S opportunity &o refute the allegations made against Bureau
= personnel, / i

7 ”! ’7# :!/K"%-- ‘--‘.:3:‘?:%’:2 ,,;/

®- Bureau (1 Encl.)

. klahoma_01ty
: . # /iJ - REC- 55 20 KAY 2g1958
: T .- /
/ 1’10‘-‘-‘ ’ “A \ "*LA D ?
AV e it “ W\ o IV

S 77
’- ‘f\l -

Al b7o

-\
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OKXLAHOMA CITY OFFICE
At Oklahoma City, Oklahoma

When LUTHER W. ARNOLD is located or determined to be
dead, will remove the stop notice placed against his FBI
number in the Identification Division of the Bureau.

Will when the missing transcript in the KATHRYN KELLY
trial is located, advise the Bureau concerning the testimony
of the document examiner. '

Will keep Bureau advised of all developments.

Will follow and report results of hearing.

At Ardmore, Oklahoma

- will interview Sherir D -GN
for information concerning L. W, ARNOLD, his wife, FLOSSIE MAY,
and daughter, GERALDINE ARNOLD,

At Antlers, Oklahoma

Will interview #
for information concerning the whereabouts of L. W. ARNOLD, his

wife, FLOSSIE MAY, and daughter, GERALDINE ARNOLD,

At Miller, Oklahoma

will interview GEJJ® sor information concerning
whereabouts of L, W, ARNOLD, his wife, FLOSSIE MAY, and daughter,
GERALDINE ARNOLD, so they can be interviewed concerning this
case,

All bTc

-2



el Lo P LT T O T U A S NS T L S SUUU USSP U
[RPPGUS - T PRI POV O - ——

X '—.
' )

K-

mlom-nn.ﬂ

Oﬁice Memomndum e UNITED STATES GOVERNMEN;I

10, : DIRECIOR,FBI (7-115) (AM) ] DATE: 5/23/58
\/
FROM : SAC, OKLAHOM\ CITY (7-6)

. -

SUBJECT: GEORGE KELLY BARNES, was., et al
CHARLES F,. URSCEEL ~ VICTIM
KIDEAPING

) . 0"4.....--". -

id There 18 enclosed herewith a copy of a motion filed in

/ U. S, District Court, Oklahoma City, by ORA L, SHANNON and KATHRYN
THORNE KELLY which requests the hearing set for June 9, 1958 at
Oklshama City be removed to another Judiecial district for hearing,

‘'Attached to the motion 1s an effidavit of W, C. GEERS ’
former U. S, Marshal at Oklahama City,

Mr, PAUL CRBSS, U, S, Attorney in Oklahoma City, has
furnished photostat copies of both the motion and affidavit, He
has edvised that by letter dated May 22, 1958, U, 8, District Judge
W. R. WALLACE advised Mr. JAMES J, IAUGHLIN that the motion to transfer
the hearing to another District was denied; and further that he contem-
plated having the U, S, Marshal of Oklahama City transport both ORA L.
SHANNON and KATHRYN THORNE KELLY to Oklahoma City for this hearing,
June 9, 1958, Mr. CRESS has advised that copies of this motion and
the affidavit have been forwarded to the Department.

S —
RS

»
s
.:‘ft_g

t

The Bureau will be kept advised of pertinent developments,

f« y @ Bureau (Enc, 2) (AM)
1 - Oklahama City

2o N'AY 1958

4
53 MAY 251258
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FD-2635-12-55)

o 'FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
Sl _ _

Bcpoﬂ;ng Office Office of Origin Date - Investigative Period
SAN ANTONIO 1 OKLAH)iA CITY 5/21/58 5/6-2,13,14 19/58

TITLE OF CASE /_) ' Report made by v Typed By:
GEORGE KELLYJBARNES, was,; T AL - CHEARACTER OF CASE

CHARLES F. URSCHEL - VICTIM
| S . KIDNAPING

Synopsiss

Former SAC, Mr., GUS T. JONES, and Mr., CHARLES F, URSCHEL interviewed
o at San Antonlo, Texas., The answers to the gquestions which Mr,

oot JONES and Mr. URSCHEL were able to glve from their own knowledge
R refutes allegations made by subjects KELLY and SHANNON, Mr, JONES
advised that testimony of LUTHER WILLIAM ARNOLD was corroborated on
»a2lmost every point and he feels certain there was no perjury,

but he 1s desirous of reviewing ‘ARNOLD!s testimony prior to a
definite statement by him. No information obtained in San Antonio
which would assist in locating LUTHER W ul N FLOSSIE

MAE ARNOLD, or GERALDINE ARNOLD, former

U. S. Marshal at Oklahoma City, advised that KATHRYN KELLY and

ORA SHANNON were confined to County Jail at Oklahoma City prior

to and during trials and.were in custody of former Sheriff

ALBERT BATES, GEORGE KELLY BARNES, and HARVEY
BAILEY kept in cells at ‘Federal Building during trial, Women

were handcuffed wien being transported from jall to courtroom

and return, has no knowledge of light bulbs being changed
in women'!s cells. Attorney JIMMY MATHERS allowed ii talk to :

KATHRYN KELLY in County Jall on one occasion by Photographer
allowed to take pictures in courtroom.
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FD-302 (8-8-87)

». .FEDERAL BUREAU OF INVESTIGAY 1
¢ INTERVIEW REPORT

PR -nr. GUS T. JONES
adviesed that the attorneys for the defense were : .
not interrogated by the Agents of the FBI during or prior
.- §%L£§g trial against GRA L. SHANNON and KATHRYN THORNE -
. . ® N . .

“7.-  He stated that the attorneys for the defense C L

were not threatened with criminal prosecution during -

the 1nterrogations. . )

Hb advised that he 15 sure there was no false

testimony used in the proaecution of ORA L. SHANNON and
_KATHR!N THGRHE KELLY.., N e _ o

.,-:*'_. .

Nr. JONES said that the atmosphere of the
courtroom was not "circus-like" and that there were not
dozens and dozens of FBI Agents in the courtroom daily,
— He estimated that there were four or five Agenta 1n the
il -~ . courtroom at different times,’ i -

\‘ He 1nformed that newsreel cameras and’ press'
photographers did operate in the courtroom durins the
& ‘ trial of the xELLYs. , ) o

' Mr. JONES stated that advance publicity siven
out by the FBI (Division of Investigation) did not result
in the streets being roped off. .

He stated that there were not forty FBI men,
- armed with shotguns or machine guns surrounding the .
. .. courthouse and along the wey trom the courthouae to

573 the Feferal Butlaing, ("
He stated that Mr, %. B. KIRKPATRICK was mot ' ~ - -
A 'aliowed to v:sit et the counsel table and aseist the Government;:

~'prosecutors in selecting a Jjury.

Interview with- QUS T. JONES File # _1~11

on 5/8/58 & o G,  DICTATED: 5/16/58
by s;aoéial Age‘nt — ! | A“ b—?G

Property of FBI - This report is loaned to you by the FBI, and ncither it nor its contents are to be distributed outside the
agency to which loaned. 5




KELBY.

.t eemem o - k..-_._.--_--‘— AR et T R, L T T B RN ......_-..A. - N e
\
. - -

Hr. JONES said ‘that there were four FBL Agenta

: 'in tne group that arrested ORA L., SHANNON and he.further ,,3_
"stated that he 13 certain that no Agent_ advised ORA SHANNON
that he would shoot her guts out", et et

o !r JONES further stated that his recollection
18 that ORA SHANNON did not have any children other than
KATHRYN KELLY and therefore she would not have been told
that her children would be sent away and she would never
see them again

Mr, :oinss advised that he and SA DOWD took

‘e supplemental .signed statment from OLa SIANNON in the

Dallas County Jeil and that no threats_such as _alleged by
her were ever made, He informed that she was in custody
of the U, S. Karshal in Dallas at the time he and SA DOWD
took the supplemental signed statement, and therefore,

he 1s sure that she was not refused food and water until
after a confession was signed,

. He informed that he 18 certain the defense
attorneys were not told by Agents that the Agents would
listen in on all conversations and would not permit '
confidential conferences between clients and attorneys.

He said that KATHRYN THORNE KELLY was allowed
to conrer with her counsel. as long a time as she desired,

' He stated that no more than approximately four
or five Agents were in the courtroom of the Post 0ffice
Building at 0k1ahoma City during the trial of KATHRYN

- - i~

one tried to strike KATHRYN KELLY when she was taken to -
court and advised that he is. certein that Agents guarding

her would have protected her 1f thie had happened. S

Mr. JONES pointed out that there were no Texas
Rangers to his knowledge in Oklahoma City at the time of
the trial and that he is sure that no Texas Ranger struck

-3—
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SA T-11

GEORGE KELLY over the head with "a pistol or club”, Hr.-‘...

JONES said that KELLY sald that it w n knowledge k;7<:,
that KELLY was struck by SA %“t that he,

'A_Mr. JONES, was not at, the scene at the time of the striking

\\\\\\

Hr. JONES paid that the testimony of LUTHER

. HILLIAM ARNOLD was corroborated in practically every poihf

and, therefore, he, in his own mind, feels that there was
no perJury in any of Mr, ARNOLD's testimony. However, -
he sald that he would like to review the entire testimony
oft%RNOLD before making a definite statement on this )
ma er. o

- Hr. JONES said that he has no knowledge of
ARNOLD receiving any reward after testifying except hearsay,
He advised that it i1s his understanding that a reward was
offered for the capture of GEORGE KELLY and KATHRYN KELLY,
He stated, however, that this was common knowledge and he
understands that part of that reward was paid to ARNOLD -

or members of his family for their part in the capture

of the KELLYs,

Mr, JONES advised that ARNOLD was not kept in
"gwanky™ hotels and that he hes no knowledge of any one
assisting -ARNOLD in preparing articles concerning his .

part in the capture of GEORGE and KATHRYN KELLY.

‘He etated that he does not recall ARNOLD being

turnished any cloth.tng or being given m'other consideration,

' Mr. JONES :averred that no effort was made with
his knowledge to prevent either subjects of receiving a
fair trisl and he 18 sure in his own mind that no erforts
were made by anyone to prevent a fair trial,

Mr. JONES said that he was not in Memphis at
the time of the arrest of KATHRYN and GEORGE KELLY.;

o He stated that he personally met the ‘plane which
brought the KELLYs to Oklahoma City, and that it is his
recollection that a U, S, Marshal or Deputy Marshal and
approximately three Agents were all the law enforcement
officers that accompanied the KEILYs to Oklahoma City.

-4 -
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[ Hr. JONES further averred that he did not . BRI
tell KATHRYN KELLY that Mrs, SHANNON would receive no s
consideration unless KATHRYN KELLY admitted to this or
any other c¢rimes and he does not bel:l.eve any other
la.w enrorcement officer daid, .

' ' Regardi.ng the allegation that gua.rds sat 1n SE e
rront of KELLY'!'s open cell with machine guns on thefir . .
laps, or that stronger light bulbs were placed in KELLY's
cell, Mr, JONES sald that he never heard any such compla.int
and has no knowledge of this if it happened,

He further stated that he pereonany never told R
KATHRYN KELLY that if she ¢id not confess, steps would be
taken to make her confinement hard, rigorous, and difficult
and tha.t he lcnows of no other peraon telling her th.‘l.s.

S Concerni.ng the press releases given by the FBI,
nr. JONES pointed out that he personally never talked to
any newspaperman at any time of the trial and he believes
the same can be said for &ll of the Agents, Mr, JONES
sald that he is almost certain that no Agent talked to
any newspaperman or gave any news releases, He stated
that it 18 his definite recollection that the newspapers
were somewhat "miffed" because the Bureau would not make
any statement regarding this case. .

) Re garding the guard assigmments, Mr, JONES
stated that the Oklahoma City Jail was & poor Jail, and
it is his recollection that two Agents at a time were helping
guard at the Jail on the request of the sheriff, He said
that he 18 certain they had no :lnstmctions to sit in front
of KATHRYN KELLY'B cell,
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‘May 21, 1958
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S TEERCTL onMay 19, 1958, Mr, GUS T. JONES was contacted .. -

. - “regarding the testimony of the telephone operator from

.. Paradipe, Texas, He informed that this operator was & hostile
witness and for awhile refused to testify, He stated that .
Attorney HYDE made a motion before the court, stating that
she was & hostile witness and was allowed by the court to
examine her as such, Mr, JONES stated that he recells that
she testified regarding at least one telephone call whiech
was from GECRGE KELLY to someone whom Mr. JONES does not
recall, The substance of this conversation bore out
information which a person whom Mr, JONES believed was
"BOSSY SHANNON had had with Mr, URSCHEL, Mr, JONES stated
he cannot. recs2ll any other particularly detrimental
‘testimony by the operator. : .

- e R

-. |‘Merview with @US T, JONES - - -F-“, # 7-11
o 5/19/58 . _(EEEEESSSENEES  DICTATED: 5/19/58
by Speciel Agent ___-__ A\‘ b'TC/

Property of FB1 - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents ate to be distributed outside the
agency to which loaned.
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INTERVIEW REPORT

. May 21, 1958

- _“y‘,__ ‘«q\“ ogn i e . __L: [ .o . . - Y

‘ Mr. URSCHEL advised that he has no knowledge concernins
. the 1nterrogation of the pttorneys for the defense and - .
. that ?e has no knowledge or any .threats to the attorneys. G
s ne further atated that he has no knowledge of
any false testimony used in the prosecution of elither ORA L
SHANNON or KATHRYN KELLY.

RN A ' He stated that in his opinion the courtroom was
not "circus-like” and estimated that there were not more :
than eight or ten Agents at the most in the courtroom at

i . eny time, - He advised that he 1s being very liberal in this
g S = . .estmate. - . ‘, s . - ‘ . ) - e ‘. .'w .

6 4 : ; He verified that newsreel cameras and press

- = photographs operated 1n the courtroom during the trial of

=T these cases. . e

He said that to the best of his knowledge the
streets were not roped off at the time of the trisal.

He advised that he is certain that there were
not forty FBI men surrounding the courthouse and along
the way to the Federal Building trom the courthouse,

: . ' He stated that he is sure Mr, E. E. KIRKPATRICK
was not allowed to sit at the counsel table and assist.
Government prosecutors to select a jury.

Mr. URSCHEL advised that his recollection is
that there were four FBI Agents in the arresting party '
when ORA SHANNON was arrested and he did hear anyone threaten
to "shoot her guts out",

& .. .- 7. Mr. URSCHEL itated that he has no lmowledge of
> i anyone threaiemng ORA SHANNON 1n order to get a confession
.+ from heps - o . R,

S ‘view with _______ ~ CHARLES P, URSCHEL - ' . - . g T=117:.°0 -

s TR Interview wnh
: Offices of National Bank of
on _5/14/58 ot Commerce, San Antonio, Texas DICTATED: 5/16/58

by Special Agenf. q - A” biC

Property of FBI - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed owtside the
agency to which loaned, 7
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"~ * . He advised that he does not know of any Agent.
telli.ng an attorney that their conversation wou.ld be . -F

- 1istened in on and that the attorneys could not have . .-
confidential conferences with their clients. “He stated ™ “- .-
that he doubted that such statement was made by the Agents A
and he further doubts that KATHRYN KELLY was limited 1n o
the time 8he . could talk with her counsel, D

' Hr. URSCHEL said that there were derinitely not
two hundred to three hundred Agents in the courtroom or
corridors of the Post Office Building during the trial
of KATHRYN KELLY,

U Be ‘advised that he is sure the Agents of the
FBI would have protected KATHRYN KELLY if anyone had
attempted to strike her.

- Hr. URSCHEL state xas Ranger struck
GECRGE KELLY but tha FBI Agent, at 57C
one time struck GEORG “over the head when KELLY
ettempted to attack WHITE with his handcuffs, .

Mr. URSCHEL informed that LUTHER WILLIAM ARNOLD
did not receive $15,000 reward after testifying. He advised
that he, himself, paid $4,000 to ARNOLD's daughter for
her part in the arrest of the KELLYs, Mr, URSCHEL stated
that this was because Mr, COLCORD had offered a $15,000
reward for the apprehension of GEORGE and KATHRYN KELLY,
He advised that it was the opinion of Mr, URSCHEL and
other persons that ARNOLD or members of his family did
not deserve anyreward, but that to keep Mr, COLCORD from
having to pay oiit of his own pocket the reward money,
Hr. "URSCHEL paid this money, :

He advised that he has no knowledge of any financial
help given ARNOLD or any help in preparing articles for . :
periodicals., He stated that he 18 certain in his own mind

that both KATHRYN and SHANNON received a fair trial and

that no efforts were ma.de to prevent them from receivi.ng

a fair trial. . . S

1
]

-8 -
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ne atated that he was not in Memphia, Tennessee,_ o

: at the time of the arrest of the KELLYs nor c¢an he

furnish any details concerning the trip from Memphis to
Oklahoma cxty. .uul

e He stated that he does not know of any pramises
zaeg to KATHRYN KELLY and that he personally never talked
o her, .

He advised that he does not have 1nformation
regarding press releases made by the FBI or information

regarding the guard assignments,
Hr. URSCHEL further advised that he does not

know where transcript of testimony in the KATHRYN THORNE

KELLY trial can be located.

Hr. URSCHEL advised that he cannot testify as
to the adequacy of the : counsel for SHANNON and KELLY nor
whether the - members of that counsel were serving conflicting
interests or not.

He stated that he does not know whether the
defense counsel was able to subpoena witnesses in behslf
of their clients and has no knowledge of questioning of
attorneys by FBI Agents,

He advised ‘that he felt that both KELLY and
SHANNON had a fair trial and it was his observation that
the court gave them every opportunity and exerted every
effort to see that KELLY and SHANNON received a fair trial,

Mr, URSCHEL saild that he does not believe the
rule for excluding witnesses was invoked at either trial
as he, Mr, URSGHEL, was in the courtroom throushout both
trials .

He stated that to the best of his knowledge there
was no broadcasting at the triasl but that newsreels and -

. cameras did operate in the courtroom while the trial was

in progress,

-0 -
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Hr. URSCHEL said that no rela.tive ot hJ.s m.s

. allcwed to sit at the comsel table and assist m the

. Belection or the Jury. Y

He adviued that he has no k:nowledge or uhether -

[
a" fan

" or not the attorneys for the defense were afraid to attack

the validity of the written statements of ORA L. SHANNON.

7. "Mp, URSCHEL stated that he thinks JOSEPB B, KEENAN
was nominally in charge of the prosecution of the trial :
but that HERBERT K, HYDE did practically all or the :
proseoution of the case; .

. Mr, 'URSCHEL stated he has no knowledge ot whether
or not KATHRYN KELLY had plenty of time to make adequate
preparation for her trial and does not know whether she
was advised by the court to cooperate with newsmen, cormentators
or photosraphers. A

, He said that he does not recall whether or not
the testimony of the telephone operator from Paradise, -
‘I'exas, was particularly detrimental to KELLY or SHANNON,

He likewise informed that he has no knowledge
of ALFRED BATES or GECRGE KELLY BARRES ofrer:l.ng to testify

~ in behalf of XATHRYN KELLY, _. ..

) He further stated that he does not reeall handwriting
testimony about KATHRYN KELLY writing certain ransom notes,
He informed that the ransom notes received in this case
were written on a typewriter.

- 10 -
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el It 15 noted that Mr. URSCHEL mfomed that at L
.. the sta.rt of the trial of EKATHRYN KELLY and possibly -ORA L. S
SHANNON, the trial judge announced in open court that if L
any attorney was found to accept part of the ransom money -
as part of his fee, he would be prosecuted to the fullest © . -
extent of the law, He further pointed out that it was ' - . -
his understanding at one time Mrs, SHANNON offered to - - . -
help the Government in their prosecution but that she '
obviously wanted to make a deal and no deal was made,

He further pointed out thﬂconnection with the hittmg lo’lC»

. of GEORGE KELLY by Agent the evening before that
A2l R incident when KELLY was belng led to the courtroom, he : :
T turned to URSCHEL and made a cutting gesture with his hand -
at his own throat and said to URSCHEL, "This for you for E
that", URSCHEL stated that this was derinitely a threat

-against his life by KELI.Y.

' “He further stated that m“.s
at Oklahoma City at the tifie o e trial and.- WC/
0ld Mr. URSCHEL that KATHRYN KELLY offered someone _
at the Sheriff's Office (name unrecalled by Mr, URSCHEL)

$10,000 or $15,000 if that person would help KATHRYN KELLY

to escape and he pointed out that none of the kidnapers

= 1‘-; or none of those tried in that case have ever assisted
N in returning any of the ransom money, He stated that
JZ{__ _ $72 000 is still missing, :

-1] -
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“rcOn May 8, 1958 _of the san =
Antonio Retail Merchants Association advised he could
find no record. of LUTHER WILLIAM ARNOLD, FLOSSIE MAE
ARNOLD; or GERALDINE ARNOLD having apnlied for credit
at San Antonio.“..' , _

On May 8, 1958 the records of.the San Antonio
Police Department, Identification Division, were checked
without locating a record of these three individuals.

On May 8, 1958, a check of the San Antonio _
City Directories for 195£ through 1958 failed to reflect
the names of LUTHER WILLIAM ARNOLD, FLOSSIE MAE ARNOLD,
or GERALDINE ARNOLD. . )

-On May 8, 1958 San Antonio City Directories
for the years 1933, 1935, and 1936 failed to reflect
the names of LUTHER WILLIAM ARNOLD;: FLOSSIE MAE ARNOLD,
QE_GERA LDINE ARNOLD, ~ * T

e THeaft ma Pt eeme— e
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EHC: iiiowing 1nvestigation was conducted by SA

] AT McALLEN TEXAS:

' on May 9, 1958, Mrs. W, C. GEEBS, 401 "South | HcConr
advised that her husband departed that date by automoblle for
oL Dallas, Texas, where he could be located at the Plaza Hotel.

ot She stated he expected to be in Dallas for several days,

Sl Mrs, GEER§ advised her husband who is eighty-five

N years of age, believes that ORA L, SHANNON and KATHRYN T, KELLY
should be freed and has loaned Attorney LAUGHLIN of Washington, D.C.
his scrapbook concerning the URSCHEL kidnaping. She also stated
that Mr. GEERS has had some correspondence with KATHRYN KELLY,

By teletype May 12, 1958, the Dallas Office advised
that Mr. GEERS had not been located at the Plaza Hotel in
Dallas or the White-Plaza Hotel. ,

On May 13, 1958, ‘Mrs, W. C. GEERS telephonically ad-~
vised that her husband had returned to McAllen, Texas, and would
—_— be available for interview on May 14, 1958, - .

13
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- FD-302 (6-8-57) " FEDERAL BUREAU OF INVESTIGA .ON

INTERVIEW REPORT

DA'I‘E. ‘May 15, 1958

ux-. ¥. €. ."RUBE" GERRS,’ '2;01 ‘South KcColl, advised... - ..
e he wa# ‘United States Marshal at Oklahoma City during the trials
' -"of the defenda.nts m the URSCHEI. kidnaping ca.se. , o

i ?q‘?’ GYERS stated ORA L, SHANNON and EATHRYN. T KELLY
L were ke t in the County:Jail at Oklahoma City prior to. a.nd

7 during the trials in this cese. He stated that after the .
o trials started ALBERT BATES, GEORGE KEILY BARNES, and HARVEY
BAILEY were kept.in "hold-over cells® at the rear of his office
on the fourth floor of the Federal Building in Okla.homa City
until the trials were ended, ‘

- ﬂr. GEERS ‘stated there was an extreme amount of ten- .
sion in the area during these trials and a great deal of excite- . -
ment among the people due primarily to the newspaper publicity
accorded this rase, He stated that many of the newspaper
stories were untrue but, nevertheless, created a great deal of

' excitement. ) : .

- ﬁr. OEERS- continued: that his decision to ’keep the male
defenda.nts in the cells at the courthouse was made when an in-
clident occurred as KATHRYN KELLY and GEORGE KELLY BARNES were

put on the courthouse elevator by Special Agent

~ * of the FBI, (EORGE KELLY BARNES had already entered.the
. elevator and KATHRYN KELLY was following him onto the elevator .
when khe tripped slightly and lunged toward her husband, GEORGE

KELLY BARNES apparently thought that Special Agent had
pushed EATHRYN KELLY and turned on Special Agent .and - .
attenpted to strike with his manacled hands,. .Thereupon,
Special Agent .GEORGE KELLY BARNES over the. head with

his pistol, cting a wound which necessitated thirteen or
fourteen stitches,

i Mr, GEERS advised that the Federal Courtroom was on'!
the ninth floor of the Federal Building in Oklahoma City and
that he ordered all elevators stopped at the seventh floor, He

« continued that everyone who went up to the courtroom was searched |

2 "‘as they passed the eighth floor. .He also stated he issued passes -
i for t;hoee who entered the courtroom. No one was anowed to -

Interview with ___ W, C, "RUBE" GKERS ~ __ File # SA 7-11

on 5/14/58 ., McAllen, Texas Date Dictated: 5/14/58

by Spectel Agent _—-__— A\\ bl

Property of FBI - This rcpon is loaned £0 you by the FBI and neither it nor its contents are to be distributed ousside the
agency to which loaned. 14
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"enter the courtroom or to reach the ninth flcor without & -~ .
. pass,z: ‘2 L . _ R ."-,'. L <,.-‘_:{“‘":{ g i ‘ o
© H:U Mp) GEERS also advised he hired twelve extra guards
and that six of these extra guards were on dut; at all tinmes
guarding the prisoners in the "hold-over cells” at the court-

house,

5o Former U, S. Marshal:GEERS stated he has no knowledge
o of stronger light bulbs being placed in the cells of ORA L, .
SHANNON and KATHRYN KELLY at the County Jail, He stated the
light bulbs in the "hold-over cells® at the courthouse were not
changed, - - ... T . S < ‘

‘Mr. GEERS continued that ORA SHANNON and KATHRYN .
KELLY, while in the County Jail at Oklah actually .
SER Y under the custody and control of Sherlf He -
=5 stated that on one occasion he (GEERS) was in the County Jail
-7 when an attorney named JIMMY MATHERS requested permission .to
talk to KATHRYN KELLY, Mr, GEERS stated he allowed MATHERS to
talk to KATHRYN KELLY and that this conversation lasted for

—_— approximately thirty minutes. He stated that when MATHERS
i left he found & note in the attorney's pocket which had been
I E placed there by KATHRYN KELLY and which had something to do

with $5,000,00 of the ransom money. He stated he immediately
. reported thig to the FBI, ) . ; N .

Mr, GEERS stated he does not recall what orders, if
any, were 1issued regarding visitors who wished to see KATHRYN
KELLY or ORA SHANNON, t that this would be. more
or_less up to Sherif He further pointed out
- : that both Mrs., SHANNON an s, KELLY conversed frequently with
# their attorneys in the Federal Courtroom, He stated that both
o~ ‘ KATHRYN KEILY and ORA SHANNON were handcuffed each time they
- were taken from jail to. court and from court to jail, He
.+ stated that no other restraining devices were used on the .
+ Women, oo A i - ' :

A

o « Mr, GEERS stated that newspaper photographers were
- allowed to take pictures in the courtroom during the trial and
although he does not definitely recall having seen any news- - .
reel cameras operating at the trial, he is sure they did operate
there since he vaguely recalls seeing newsreel photographs of

the trial later,
Al biC

- 15 =~
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: R Hc also pointed out that there were many photographers .
. 1n the courthouse corridors at the courthouse entrance, at the..-

- County Jail, and even along the route used by the Marshals 1n

3 tranaporting the_prisoners to and from Jail. }_ﬁ;lﬁ (Hh,éﬁAﬂ _

S Hr. GEERS stated that in spite of the photographers
and newspaper reporters, the trial was conducted in a dignified
manner by U, S. District Judge EDGAR S. VAUGHT, end that the S
proceedings certainly did not reaemble a circus.

nr. GEERS stated that 1n his opinion there is certainly
no question as to the guilt of the defendants in this case but
that he feels that ORA SHANNON and KATHRYN KELLY have been - . -
punished enough, and since they are now old women he would like -
to see them recelve leniency. _ A

- RUC -

- 16 -
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OZﬁce Memvrandum - UNITED STATES GOVERNMENT
0 DIRECTOR, FBI (7-115) . - DATR: 5/21/58
FROM=:#4 < SAC, SAN ANTONIO (7-11)
Ul e
SUBJECT: GEORGE KELL “ﬁ&RNES, was.; ET AL
. / CHARLES F, URSCHEL - VICTIM -
;. KIDNAPING
& (00: OKLAHOMA CITY)
Enclosed to the Bureau and deslgnated office are
appropriate coples of the report of SA dated
5/21/58, at San Antonio., .
' REFERENCES
, Oklahoma City letter to the Bureau dated 4/29/58.
S Oklahoma City airtel to the Bureau dated 5/5/58,
7 Oklahoma City airtel to the Bureau dated 5/6/58.
N .
wer ez L)
TS 1-Bureau (Encl. 1)
2-Oklahoma City (7-G) (Encls. 3)

2-SA
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l 3 12-13-58)

1
i
1
i
I

FBI

Date: May 29, 1958

(Type in plain text or code) -
AIRTEL

(Priority or Method of Mailing).

I —— " —————————— — —— ——— —————— ——————— —— — — . —

DIRECTOR, FBI (7-115)

I I

.- SAC, OKLAHOMA CITY (7-6)

GEORGE KELLY BARNES, was.; ET AL; - ‘
CHARIES F. URSCHEL - VICTIM : - - ;
KIDNAPING  \ -

For the information of the Bureau and the completion
of the file in thils case, there 1ls set forth below a summary of
investigation conducted to date to locate LUTHER WILLIAM ARNOLD,
with alias JESS AKERS, who is one of the witnesses who allegedly
perjured himself in the trial of KATHRYN THORNE KELLY, A STOP
NOTICE has been placed against the name and FBI number of LUTHER
WILLIAM ARNOLD with the Identification Division of this Bureau.

The Identification record of ARNOLD was furnished
by the Identification Division of the Bureau and leads were set
forth to have the records of arresting agencies and places of
confinement reviewed to develop information concerning ARNOLD and
his whereabouts. Known relatives have been contacted, and other
relatives known to them, have been contacted or are now being
sought to determine the whereabouts of ARNOLD,

A Texas relative has advised that LUTHER WILLIAM
ARNOLD died in about 1944 in Long Beach, California, and that his

/ 1

wife, FLOSSIE MAE ARNOLD, died a few years later. The los
Angeles Office has been unable to verify this information.

states and cities:

&

o

Investigation haf been conducted in the following

10 By
i il 7//,5

e

20 JUN 2 1958

c‘ﬁ

[R4
L &

g

Approved:

Sent

—

Lite] 4~ <A3pEtial Agent in Charge
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. FD-36 (Rev. 12-13-56) . . }
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FBI }
. : |
4 Date: 5-29-58 :
T
Tronsmit the following in _ !
(Type in plain text or code) 1
., AIRTEL : ' !
a 1
(Priority or Method of Mailing) o
g S S Lo,
PAGE TWO ' . - | "
CALIFORNIA: LONG BEACH," SAN BERNARDINO
o SANTA ANA RIVERSIDE
. EL SEGUNDO LOS ANGELES.
ARIZONA: FLORENCE, MESA 'ST. JOHNS.
,, HOIBROOK PHOENIX :
NEVADA : LAS VEGAS, NEV.
TR 4 LOVELOOK, NEV.
3 TEXAS : BOWIE SUNSET
i DALLAS WICHITA FALLS
2§ SAN ANTONIO
§ OKLAHOMA : ANTLERS MILLER
PEtals { ARDNMORE TUSSEY
COUNTY LINE OKLAHOMA CITY
DUNCAN .
it For the further information of the Bureau, the
e following investigation has been conducted tn an effort to locate
7 the missing transcript of testimony in the trial of KATHRYN
_ THORNE KELLY and GEORGE KELLY BARNES:
N
.o ARIZONA: Former SA R. C. COULTER, —
E ARKANSAS: Efforts to locate SA PETERSON, deceased.
o CALIFORNIA:  Former SA VAL zIMER, (NN
] COLORADO : TENTH CIRCUIT COURT OF APPEALS.
Files of US Attorney, Denver
Files U. S. District Court Clerk, Denver.
MOLLIE EDISON, former clerk for Attorney BEN LASKA,
FBI Office, Denver.
FLORIDA: Former SA G. B. NORRIS, .
Former SA F. F. YEARSLEY,
Approved: Sent M Per

Special Agent in Charge
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Transmit the following in

FBI1

Date: §-29-58

{Type in plain text or code)

AIRTEL . i cotoove oo e
S (Priority or Method of Mailing)

PAGE THREE .. "/ - ..

GEORGIA: Former SA W. A. RORER,
Federal Records Center, East Point, Ga.

ILLINOIS: Files of U. S. Attorney, Chicago, Illinois
©  Files of U, S. District Court Clerk, Chlcago, Illinois
. FBI Office, Chicago, Illinois.

KANSAS: Dodge City, Kansas to locate SA VAL ZIMMER.

NEW MEXICO: Former SA A
Former SA ]
OREGON : Files of U. S. Attorney, Pértland, Oregon.
Files of U. S. District Court Clerk,Portland, Oregon.

TENNESSEE: Files of U, S. Attorney, Memphis, Tennessee
Files of U. S. District Court Clerk, Memphis, Tenn.
FBI Office, Memphis, Tennessee.

TEXAS: Former SA GUS T. JONES,
CHARLES F SCHEL - VICTIM, San Antonio, Texas.

Attorney, Houston, Texas.

FEDERAL RECORDS CENTER, Fort VWorth, Texas.

CLERK U.S.D.C., Ft. Worth, Texas.

Files of U. S. Attorney, Ft. Worth, Texas.

Files of U, S. District Court Clerk, Dallas, Texas. -
FBI Office, Dallas .
Files of Attorney Dallas, Texas.
Files of U. S. District Court Clerk, San Angelo,Texas.
Files of Firm, BURCH(ﬁ, De Catur, Texas.

. C 5 (former USM

] "y 1 0C M , 3
at Franklin, Tennessee). -

former SA
A\ bl

Files of McLEAN SCOTT, SAYERS & MOSS, Ft. Worth, Texas. |

4

Approved-: Sent M Per
Special Agent in Charge
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Date: 5-29_58 :
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Transmit the following in _ :
- (Type in plain text or code)

Via _ AIRTEL

. {Priority or Method of Mails‘ng)
PAGE FOUR . _ oo .

WASHINGTON Records of Federal Records Center, Seattle, Wash :
" .*. Records of U. S. Attorney's Offices,Seattle & Tacoma,was
" Records of U, S, District Court Clerk's Offices, )
- Seattle and Tacoma, Washington. ’ :
FBI Office, Seattle, Wash,

WASHINGTON, D. C. Records of Department of Justice.
" Records of Federal Bureau of Investigation.
Records of U. S. Board of Parole
Records of Mr. JOSEPH B. KEENAN, deceased.
Mr. CHARLES F, APPEL, Jr., former SA
_Mr., WILLIAM C., LEWIS, former US Attorney,Oklahoma City.

OKLAHOMA: U, S. District Judge EDGAR S. VAUGHT, who tried this
case.
Oklahoma Historical Society (to whom Judge Vaught gave
his secrap book on this case).
Flles of U, S. Attorney
Files of U. S. District Court Clerk.-
Files of Court Reporter, SIMPSON, who reported this case

file.
Files of Oklahoma County Attorney's Office.

53 Mr. HERBERT K. HYDE, Former USA who tried this case,
N , Oklahoma City

: Mr. D. E. "BILL" HODGES Former AUSA, who tried this

case., BARTLESVILLE

: Files of deceased, Enid, Oklahoma.
- " Files of JAMES C. MATHERS, Tupelo, Oklahoma.
o Files of JAMES H. MATHERS, Tupelo, Oklahoma.
Oklahoma City, Oklahoma.
former law partner of Attorney

T Files of Clerk, Oklahoma County District Court, where
ﬁ%?j armed robbery charges against BARNES & BATES were on

Fi

decéased. o
Files of Mr, E, E. KIRKPATRICK, Tulsa, Oklahoma.

FBI Office, Oklahoma City. _
All bic

Approved: i Sent M Per
Special Agent in Charge
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PAGE FIVE

t.

With reference to the allegation that Mr. HOOVER

. Director of the Federal Bureau of Investigation, in a recent

publication, now concedes that KATHRYN THORNE KELLY did not write
the ransom notes in this case, but that her “phraseology" was used;
this 1s to advise that in a petitlon prepared by Mr. GUS T. JONES,
and submitted to the U. S. Board of Parole during a meeting, it 18
stated; (with reference to the letter addressed to Mr, CHARLES F.
URSCHEL in Oklahoma City, postmarked 9-18, 1933 at Chicago,Illinois
and on which GEORGE KELLY BARNES placed his fingerprints? ,
"Handwriting experts at the trial in Oklahoma City testified that
the above letter to Charles F. Urschel was definitely in the
handwriting of Kathryn Kelly. , .

' Even without the evidence of Geraldine Arnold and the
handwriting expert testimony that Kathryn Kelly was the writer of
the above quoted letter - it was qulte apparent that the very
theme of the letter conveyed the thoughts of Kathryn Kelly. She
is not only capable of expressing her thoughts in the manner
expressed in the letter, but from her record, she is fully capable
of carrying out the threats made."

In connectlon with the hearing of this matter set for
June 9, 1958, Mr. PAUL CRESS, United States Attorney in Oklahoma
City, is planning to handle the matter personally. He has
indicated he plans to subpoena the following individuals for the

hearing:

Mr. HERBERT K, HYDE, Former U. S. Attorney who prosecute

Oklahoma Cilty.
Mr. D, E, "BILL" HODGES, Former AUSA, who assisted

Mr. HYDE Bartlesville, Oklahoma.
JAMES H. MATHERS, Defense Counsel for KATHRYN T.
Oklahoma. -

. Mr.
KELLY, 'Tupelo

one of the defense attorneys during

. SHANNON," is a practicing attorney

Mr., CHARLES F.

URSCHEL, San Antonio, Texas.
Mr. GUS T. Joies, QI

d

All b1C

Sent Per

Approved:
Special Agent in Charge
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F

Former
~ Former-
Mr. E. E. KIRKPATRICK Tulsa, Oklahoma..

' On Ma 27, 1958 'Mr. CRESS obtained an affidavit from
v. S District Judge EDGAR S. VAUGHT of Oklahoma City, Oklahoma,
which denles allegations concerning the manner in which the trial
was held. .

Mr. CRESS 1s of the opinlon that the allegation which
attributes the statement to the Director concerning the handwritin
of KATHRYN KELLY; refers to the statement in the petition prepared
by Mr. GUS T. JONES,

-~ On May 28, 1958, USA PAUL CRESS of Oklahoma filed a
motion requesting the COURT to reconsider and to conclude that
petitioners are not entitled to relief for the reason that trans-
cripts of the records in the Tenth Circuit Court of Appeals are
available and show both motions to be without merit.

The motion further requests that Paragraph Five of
each motion be stricken because it 1s indefinite. This paragraph
1s as follows:

"Defendant's constitutional rights were violated in
other respects that will be brought to the attention of the
Court when thils motion is argued.'

A review of this file reflects that on 10/6/33 a
1etter from Oklahoma City to the Director advised that a
"transcript of testimony will be obtained and forwarded".

There is no indication in the Oklahoma City file that
a transeript of elther trial was obtained or furnished the Bureau.

In view of the fact that no record has been found of
such a statement being made by the Director, or belng a part of
an article written by him, it 1s anticipated that i1f necessary, -
SAC CARROLL DOYLE will testify that records of this Bureau do not
reflect such a statement either oral or written, 'has heém=™:
made by Director HOOVER.

i

Apprbved: Sent M Per

Special Agent in Charge
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o .Further; if testimony 1is needed concerning the number
of Special Agent personnel, SAC DOYILE plans to testify there
were 353 Special Agents in this Bureau during 1933 and in 1934
there were 391 Special Agents. b

SAC DOYLE will so testify UACB.

DOYLE

—

Apprbved: Sent M Per
Special Agent in Charge
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STANDARD FORM NO, 64 ' .

Oﬁice Memmfz}ndum » UNITED STATES GOVERNMENT

10 :DIRECTOR, FBI (7-115) ) DATE: 5-29-58

¢~
L
/\NROM :SAC, WFO (7-19)

" susjecT:GEORGE KELLY BARNES, was,, et al;
’ CHARLES F. URSCHEL - VICTIM

j” KIDNAPING

o (00:0C):

Reference is made to the report of SA?
SR catcd ¥ay 21, 1958 at Washington Field O

On May 22, 1958

ashington,
D, C., telephonically advised SA
that he did not possess any of the legal papers of his
former partner, JOSEPH B, KEENAN, informed
that his partnership with JOSEPH B, KEENAN was dissolved
prior to the death of JOSEPH B, KEENAN.
further informed that while he was associated with
JOSEPH B, KEENAN, he never recalled seeing any transcript
of the kidnaping case of GEORGE KELLY BARNES or KATHRYN
KELLY.

on May 27, 1958,“ Clerk's
Office, United States Supreme Court, adv that the
records of the Supreme Court failed to reflect that any
appeal had been made to the Supreme Court by KATHRYN KELLY
and said that the United States Supreme Court did not
possess any transcript of the kidnaping trial of KATHRYN .

KELLY.

on May 28, 1958, (N tc1cphonically
advised SA# that he had been able to make a /
complete search of e legal papers and books 'of JOSEPH /

B. KEENAN and that these papers or legal documents did not / /)
contain any transcript of the trial of KATHRYN KELLY or
GEORGE KELLY BARNES. further informed that
the legal papers of Mr. KEENAN dld\hOt contain any reference
3

to the kidnaping trial held in oma City dur qg_1933;9£‘23 :2

or 1934.
As no further action remains g s matter
is being RUC'd. e 13 HURFS: (5h
.2 - N

(3-Bureau (7-115) —
1—3§8ahoma City (7-6)

5 FDJUN 5!“{953 Al bIC
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June 3, 1958

AIRTEL

R ‘; sacs, "OKLAHOMA CITY (7-6)
108 ANGELES |
Director, FBI (7—115)

. GEORGE KELLY S, WAS., ET AL.j

o CHARLES F. URSCHEL
- VIKID e

Both orrices suairtel by return mail brief summary
cnrrent investigation to locate Luther Arnold and/or record
of his death and efforts to locate transcript of trial of

Kathryn Kelly.

—_ # BIC

: MAILED 8
Bocramen — | JUN=- 31958

Belmont — .
COMM:FBI

Mohr
Necse
Parsons
Rosen

Tamm

'rron-t P}
Cluyﬁn il . h }
Tele® co'm\_f

Holloman e

Gandy e MAIL ROOM
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‘ FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Investigative Perlod

Otfice of Origin Date -
6/5/58 .. | 5/22,23,25-29;6/3,4/58

Reporting Ofice
LOS ANGELES OKLAHOMA CITY
TITLE OF CASE Report made by Typed By
B CHARACTER OF CASE .

GEORGE KELLY BARNES, Was.; _

CHARLES F. URSCHEL ~ VICTIM . KIDNAPPING
» . R .

Further attempts to confirm reported death of LUTHER WILLIAM

ARNOLD, with alias Jess Akers, near Long Beach, California,

about 1944 or locate relatives of ARNOLD in ILos Angeles and
Death records entire state of California,

I SR vicinity unproductive.
) ST 1940 - 1955 negative as to LUTHER WILLIAM ARNOLD. Available
o records do not confirm employment of GERALDINEXARNOLD as a
) movie actress in Hollywood under name of VIRGINIA:LANE past ( (¢, X
A or present, o . TN T —
Emon - RUC -~ = -
i = w
DETAILS: = -
;t s
. .. AT YERMO, CALIFORNIA =0 ~ s
Investigation at Yermo, Californla was;:conducted ;=
by SA ﬂ = = /<
: : RS
N AlLbIC
Rpproved ng :;::N Do not write {n spaces below
. : Coples mads: W . / /, _ ; L
N S . Ny 94 = REC- g
@}Bureau (7-115) 7= 1it5 > /
~— ' -Oklahoma City (7-6) : )
(1-USA, Oklahoma City)
© - 1-Los Angeles (7-19) : -
' L L xe JUN 10 1958
(O U . _\-T;' . —————

éﬂéif faalH
sgg%?ﬁlﬁzzf

- W7
20" /
the FBI, and neither #f nor it contents are to be distributed ocutside the agency to which loane

P ST Gl TR
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Cactus Cafe, May.23, 1958, said he
had been in Yermo since 1932, could not recall any

who worked a few months in the early 1930's for the State . -7

Highway-: Department and who -he last saw about’ 1950 .when he ~ ..z

came through :Yermo, sald he could not 1dentii}' R
: this man with LUTHER WILLIAM ARNOLD. SRR Lt

q State Highway Maintena.nce Department,
said on’ May 23, 1958 he recalled an ARNOLD on the maintenance
crew about 1933 or 1934, but had no records and could not
recall his first name and could not in any way identify

him as LUTHER WILLIAM ARNOLD, with alias Jess Akers. ‘

' ? here since 1926, on May 23, 1958
claimed could not identify ARNOLD in any way and the
only *
operated by

he r rked for a short time at a garage

now deceased. .

and her son ive in Long Beach, California. is '
employed by e Union Pacific Railroad and his wife

lived in Yermo for a short time and did odd Jjobs,
present whereabouts not known to <

The following residents of Yermo on May 23, 1958,
unless otherwise indicated, stated that they could not
identify ARNOLD or @ :» any manner:

L

Postmaster; -I o /
Yermo Hotel; )
Market (since 1923),

- General Deliveii
General Delivery;
(May 22, 1958); _
Union Pacifilc
ailroad' who searche iini iicords back to 1932~ s

L ARV .
L ST L o '. S
- . AR - .
LI [ s
LA . P N
a‘.‘n PR A N e

AT BARSTOW CALIFORNIA

ti’ ation a.t Barstow was conducted by SA h
q O'Donnells Funeral Home, 616 East
Main, who handles death records for Barstow - Yermo areas and

Al BIC

but recalled. a man by the name of ARNOLD, who was a ca entex:f_;‘fi .
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22, 1958 that
in any manner.

whose records go back to 1941, said on May
.he could not iaentify the ARNOLDS or

gAY

‘. RY T o

ere. slnce prior to 1930, stated they couldy
not 1dentify thﬁJARNOLDS or by name or description

“Ui .. R LONG BEACH, CALIFORNTA
gation at Long Beach was conducted

DR b |
by SAﬂ unless otherwise indicated.
) . _ Bureau of Vital Statistics, = ..
May 26, 1958, said she could not locate a death record -

1dentical with FLOSSIE MAE 'ARNOLD or FLOSSIE MAE AKERS

v - A further ‘check, May 26 1958 of the 1929 1931

» disclosed that during that

operated an auto finance business o
each, further identified as PAUL . - ..
A check of available 1958

at JOHANNES 1s deceased and no

was located.

Directories disclose
listing fo

oy o — and were previously

Lo reported legal owners of an auto owned by L. W. ARNOLD in i
= 1930 _ ; -
f;é\\ ' No identifiable record was located in the |
ME@; : Identification Files of the Long Beach Police Department,

May 27, 1958, for FLOSSIE MAE ARNOLD or AKERS, GERALDINE
ARNOLD or .

On May 29, 1958

Long Beach, employed in t
Long Beach, advised SA that his father -
formerly operated a garage in Yermo, California and employed':

many different men and that he h mself lived 'in Yermo prior.

to 1927 and again in 1931. said he could not recall =

- ARTHUR WILLIAM ARNOLD, with alias Jess Akers, or anybody : S

" by a similar name, He did, however, recall faintly a man: ',4, :

" by the name of- who was around Yermo about 1931, - -

All biC



_assoclated the nam i

- sort 'of Mtranslent", who was reportedly mixed up in C- 7 TEATTL e

* "bootlegging" 1iquor in that area.. added that he ,"ﬁ“;_fi”{fz
had n dea. where might be. Lo b_lc L
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LA 7-19

but not enough to furnish a description or. background He
just recalled the name because it was unusual and he
with a man who was_ a, _

4 ;' . _'...','

checked with his mother( AT |
who- 18 over BO years of age and a former - |
resident of Yermo, and advised that his mother did not
recall anyone identifiable with the ARNOLDs or ho
were in the Yermo area around 1930 - 1931. Furthermore,
they could not suggest any leads except checking with
current residents of Yermo. ,

) ‘ e .o e e e e P PR L S e e e e . ttie e —
B .~
N t
{

The ﬁles ‘of the Los A a4l " erchants BIC
Credit Association, checked by SE - 71
May 26, 1958, failed to disclose a record 1dent1f1ab1e
with or with GERALDINE ARNOLD, with alias
Virgi a Lane, actress. .

" he current Los Angeles County Registrap.of. - bic

' Voters records, checked on May 22, 1958 by SE

falled to reveal a record 1dent1f1able W

No 1listing of or GERALDINE

ARNOLD, with alias Virginia Lane, was located in the.

current telephone directories for Los Angeles and its
t A

S nCobod utth GORAIDING ABNOSD nos hac they
ever heard of an actress who used the name of VIRGINIA LANE.

The "following Hollywood sources, on dates
indicated, were unable to find a record of an actress

. by the name of VIRGINIA LANE or GERALDINE ARNOLD» past or A T

'f{present _ S SRS Do ot SN
*;' Screén ‘Actors Guild . ' -
0 Sunset Boulevard (Records om 1932 \
May 26, 1958; - June 195é
/
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Screen Extrae Guild

T2 orth Western Avenue L
Coe ‘May 26, 1958
. ecordsretained four years)

g

1. . -
-...4'_ LR et I P f e e L T e T

lied Casting.Agency, Inc.-

46 Sunset Boulévard -
G 2y 25, 1958

Independent Casting Agency, Inc.

- B 152 ads of the World Building .
U Records from 1946), June 4 1958

" = N3

Actors Equity Association Q;- e \

- 6636 Hollywood Boulevard ' .
*(Sta e actors records from
_ early 8), June 4, 1958 e T

“American Guild of Variety Artists (night clubs)
6513 Hollywood Boulevard
(Records from mid l940's), June M 1958

D American Federation of Television and Radio Artists
s - - ' 6331 Hollywood Boulevard - -
| ) (Records from late 1930'8), May 26, 1958
a ' : .‘_ Central Casting Corporation -" *.“‘-' - ‘“..f'

e T 5504 Hollywood Boulevard -
o ' ﬂ May 26, 1958 (Records back to 1942)

] aid that while he could not find a
record of a VIRGINJIA as
a record of one o
who had been employed by one of the eight major motion picture

. studios in Hollywood and had been assigned an accounting "man Lo

”;*number", '550-790.- He explained that in-addition to casting-

-..-"movie extras for the eight major studios, his corporation

- .”Y maintained an accounting record identification system put-=

* ":into effect about 1948 by the member studios.. An accounting

.. "man number" being assigned to each employee in the payroll.:
at the time was then retained when the employee transfers
from studio to studio. Vhen first put into effect, the
studio submitting the man number was not recorded. Con-
sequently,* occupation and place of employment
was not recorded and a check of the eight major studios would

All b7C
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have to be made to locate the employment record, as it was
possible. that. she ma.y have been employed at mox-e than SR, e
R one studio._ . SASE Ly o R PR S R

o TEeTRT S 'I'he following payroll sources at the studios ----- '
""associated ‘with:Central -Casting Corporation advised on"

‘May 27, 1958 ‘unless otherwise indicated, that no record

‘ could be located identiriable with VIRGINIA LANE or

' GERALDINE ARNOLD: .

Warner Brothers,—
Republ1c, (HENNENND

20th Century ox, QU T

i~ - 5

Paramount , Captain—

— o . __Columbia Pictures CorporationfijjjjjJ - - - - -

RKO - Radio Pictures, who main!a!ns o!ce| slpa.ce a! gsilu

.Studlos, T80 North Gower Street, Hollywood, on May 27 - 28,
1958 advised that they could not identify a VIRGINIA LANE,
actress, with alias Geraldine Arnold, on their payrolls a.nd

R ' that the VIRGINIA LANE referred to by Central Casting

. Corporation was adba publicist, employed
_ October 30, 1941 nated July 13, 1948. She was

also known as isted was

which

| H former head of RKO Publicity \ ECE
and now w. 20th Centu Fox Studios, lmew IR

PRI rDe artfnent P
s f—accordmg o .

advised that he

s on May 28,1958 QU advised that he T
i had ‘known for many years and that this '




e ey . - e

IA 7-19

. )

was her true name but she had a “"nickname" of (I she
had never been.an actress but a publicist until a £eW. . cai,: o iaie

" years ago when she became-a nun and she is currently in = ::

.. e v ais e m ot et alae e

Rome, Italy teaching school. She would be somewherejingJ_Tf:jfii; 
her mid 40's as to.age.. He added that he was unable to:™ 7ot U
identify any actress by the name of VIRGINIA LANE, 2also. . et

 known as /Geraldine Arnold,

. AR
IS S

: ~1:'0n'théﬁbésis of
record identifiable with a
known as Geraldine Arnold,

2 o
» .

e n e
P w4 .

available information, -no
VIRGINIA LANE, actress, also
was located in the identification

Y

files of the Los Angeles Pollce Depa checked May 26,
1958 at the request of SE or in the Los
ce, checked by SE S

Angeles County Sheriff's O
Q- ey 26, 1956.

-

- RUC - Al b'?,C/'
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O]ﬁc‘e Me mndum » UNITED STATES GOVERNMENT

i

TOo : DIRECTOR, FJSI (7-115) pate: 6/5/58

‘raosjﬁ&sp.c, LOS ANGELES (7-19)

SUBJECT: GEORGE KELLYQARNES, Was.; ET AL;
CHARLES F, URSCHEL - VICTIM
. KIDNAPPING . :
" 00: OKLAHOMA CITY
Enclosed for the Bureau is one copy, and fo
Oklahoma City three copies of the report of SA’d bl
dated as above at lLos Angeles.

, s REFERENCES
Report of SA dated 719/58 at Dallas.
; Report of SA ated 5/21/58 at Los Angeles.
' Oklahoma City airtel to Los Angeles dated 5/22/58,
~ Los Angeles airtels to Oklahoma City dated 6/3/58 and
L L Bureau dated 6/4/58.
T Bureau airtel to Los Angeles and Oklahoma City dated 6/3/58.
ADMINISTRATIVE
bi1C
vlD

wno has an extensive
personal knowledge of actresses in Hollywood past and
present advised on 5/28/58 that he could not identify
an actress by the name of VIRGINIA LANE or similar spelling, {

or GERALDINE ARNOLD, reported to have worked as a movie

actress in California ten or 15 years ago. 3 1

Y

: A LEAD )
OKLAHOMA CITY OFFICE REC- 75 7 - ,Q o 5"

!4!
}:/ AT OKLAHOMA CITY, OKLAHOMA

ye JIft 10 1068

»
haa TN

[

Jb/]’ Attempt to obtain, from any logical" sources
availgbl'é; additional information on GERALDINE ARNOLD which
might n- locating her. ‘ —_

N
@Bureau (Enclyl) {
-Oklahoma City (Encls.3) [;'),‘
l1-Los Angeles £k
biC
=Y .

s SR TELAIE BRI

- - ] .J;!'.J
IR I O VI R & ke
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‘ 6-10-58
PLAIN TEXT

TELETYPE URGENT .f/

To: OKIAHOMA oy,
' FROM: DIRECTOR, FAI A

GEORGE KELLY BARNES, WAS, ET AL, CHARLES FOURSCHEL VIKID.
REURTEL JUNE TEN INSTANT CONCERNING POSSIBILITY PRODUCTION
FBI REPORTS, THIS APPEARS GENERAL REQUEST AND NJ SPECIFIC
AS TO REPORTS OF WITNESSES INVOLVED, DISCUSS WITH USA, REFER

SAC LET FIF'J.;YEIGHT DASH TWELVE DATED FEBRUARY EIGHTEEN

INSTANT PAR!.!N' B PAREN FOR GUIDANCE OF USA. APPEARS THIS
ZTUATION USA SHOULD CONFER DIRECTLY WITH DEPARTMENT,

=T YOU SHOULD BAVE AVAILABLE FROM REVIEW OF REPORTS ANY
iy
) MATERIAL THAT APPEARS OBJECTIONABLE AND NOT SUITABLE
R PRODUCTION IN COURT. KEEP BUREAU ADVISED,
S ams OO Y
-8- ‘ -
COPIES bEStROYED £-10k REC- 3¢ L -
848 MAR 17 1965 ; - 16 JUN 12 1953
Tolson e - 1 !, . eemta .
Boardman e “ Al FEDINAL BUREAY OF 1NV TSIISATIIN /”
Pepmont — ‘-j. \ {1, S. DEPARTMENT OF JUSTICE
e p— 4 [EURICATIONS SECTION
Rosen «
S 18102 Do i
Cleyton 0 .
S TELETYPR (d[,
ty MAIL ROOM . ! 3, S I .
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| ' D
. S FIDGRAL BLURTAU OF INVESTIGATION ;
> U. S. DCPARTIENT OF JUSTICE .
R COMMUNICATIGNS SECTION Mr. Tolson—
* . / iir golardman.._
JUN,1 41958 L Aac | Mohr
(77 - 4 1 Mr. Nease ____
Mr. P
TELETYPE . Mr. n'i‘;i‘.’@
Mr. Tam
. My, Te tier
. Mr. Clayton,
E ‘ B Tele. Room_____
|") / : Mr. Holloma: .
A | k7
/ uncr:/uf 6-14-58 2-54 PM ST @D b_{C/ T :
10 DIRECTOR ' | -

FROM SAC OKLAHOMA CITY 2P

i GEORGE KELLYQARNES WAS ET AL, CHARLES F. URSCHEL, VIKID. REBUTEL
cE ok Of'\e-
ek JUNE FOURTEEN. ON NIGHT OF JUNE THIRTEEN, USA CRESS RECEIVED TELE-

"%: GRAM FROM DEPARTMENT INSTRUCTING THAT HE PREPARE A STATEMENT RE NO
-:4* INVESTIGATION CONDUCTED OF DEFENSE ATTORNEYS AND TO PLEAD RULE THREE

TWO TWO NINE M,&)ND Y JUNE SI ’(TEEN. ON JUNE FOURTEEN, USA CRESS CONFERRED

|S T|C wd ————

INFORMALLY WITH USDJ W, R, UALLACE RE SUBMISSION OF AFFIDAVIT STATING

—_— NO INUESTIGATION CONDUCTED OF DEFENSE ATTORNEYS. JUDGE WALLACE STATED

S—— — —— - - — A s - m e a—————— e o

g THAT IF USA CRESS HAD SO STATED AT TIME ISSUE AROSE, THE JUDGE wou:.n
- - [ — i
) HAVE ACCEPTED IT. JUDGE STATED Too MUCH PUBLICITY HAS ARISEN_AND

- THE ISSUE IS ToO GREAT FOR HIM TO ACCEPT 'SUCH AFFIDAVIT NOW. JUDGE

ol e e e o e - ——— —

STATED Oh.l‘l:Y/_ALTERNATIVE IS FOR COURT TO INSPECT REPORTS. JUDGE

e ——————— _—

—_——— o e e L Amad o m———

HAS PREVIOUSLY STATED IN MOTION THAT EITHER FBI AGENT OR USA CRESS
WOULD HAVE TO TESTIFY RE ISSUE OF INVESTIGATION OF DEFENSE COUNSEL

Red  7-5— 3931
Ty ~ e

1o JUN 17 1858

58JUN;7I o &>
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FAGE TWO

OR JUDGE FELT IN CAMERA INSPECTION OF FBI REPORTS SHOULD BE MADE.

USA-S OFFICE PREPARING WRIT OF HABEAS CORPUS IN ANTICIPATION OF FACT
e = “Degartment Orde ¢

JUDGE WALLACE WILL CITE USA CRESS FOR CONTEMPT WHEN HE PLEADS D. O.

retn ot r— ——
+ a —

\
]
L]
s
———

T e—

THREE TWO TWO NINE ON MONDAY JUNE SIKTEEN NEXT.

S
N
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P N oY . (S 1" I, W B '
Pt .- h H |
" — Y - . e
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